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Затягат мерките за 10 дни
Властта затваря училища, детски градини, ресторанти и ма-

газини до 31 март. БСП настоя за данъчна ваканция и пряко под-
помагане с определена сума месечно на всички домакинства.

ризата с коронавируса задълбо-
чи пропастта между бедни и бога-
ти. А у нас бедните са най-бедни в
ЕС и контрастите са най-тежки. Над
32% или близо два милиона и поло-
вина са в риск от бедност, а милион
и шестстотин хиляди живеят под
линията на бедност. Която също е
най-ниската в ЕС. На другия полюс
- въпреки срива на икономиката за
последната година, у нас са се
пръкнали над 150 нови милионера
по данни на БНБ. За последните 3
месеца на миналата година всеки
божи ден се е появявал по един нов
милионер.

Въвеждането на плосък данък
(облагане с една и съща ставка)
набира скорост през XIX век, след
Първата световна война “заглъхва”.
Завръщането към него е тук-таме
от края на миналия век. Днес на
пръсти се броят държавите с
плосък данък, а ние като отявлени
“първенци” сме и с най-ниската
ставка - 10%. В тази класация сме
в компанията на Киргизстан, Узбе-
кистан, Монголия... Развитите
държави не включват плоския данък
дори в учебниците си, казва проф.
Румен Гечев.

Конкретно у нас плоският
данък е без необлагаем минимум,
но има осигурителен максимум. И
над този максимум не се събират
никакви данъци. Така данъчно-
осигурителните вноски на хората
с най-големи доходи с нараства-
нето на дохода намаляват като дял
и стават под 10%.
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ГЕРБ опита да следи
учителите в СИК

На онлайн съвещание с
началниците на регионал-
ните управления на обра-
зованието зам.-министър
Таня Михайлова, която е
кандидат за депутат от
ГЕРБ, е поискала списъци
с учителите, които ще
бъдат членове на избирател-

ни комисии. Част от участ-
ниците отхвърлили идеята,
защото подобна дейност е
личен ангажимент и няма
общо със служебните
задължения. Засега такива
списъци няма да се правят.
Депутатът от БСП Ирена
Анастасова обаче с недо-

Образователният министър агитира незаконно в колеж

умение пита да очаква ли
подобно преброяване в
болници, администрации,
общински служби и пред-
приятия. Остава в тези
списъци да се посочи и на
коя партия ще е представи-
тел конкретният човек, раз-
гневи се социалистката.

БСП в Стара Загора по-
даде сигнал, че образова-
телният министър Краси-
мир Вълчев и други канди-
дати на ГЕРБ са провежда-
ли незаконна агитация в
учебно заведение.
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Бюлетината за парламентарните избори на 4 април е дълга 60 см. ЦИК показа и машината,
с която ще може да се гласува. От нея ще излиза разписка с код, която се сгъва и се пуска в кутия,
различна от тази за хартиените бюлетини. Секциите с машинно гласуване ще бъдат 9390

Атанас Зафиров:
Пагубният модел
на ГЕРБ не подмина
и отбраната

Митко Щерев
за музиката
и публиката
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СНИМКА БГНЕС

Путин сравни
обидата на
Байдън с детска
поговорка
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Затварят
държавата
за 10 дни
България е трета в света по ръст
на смъртност от КОВИД-19 и седма
по увеличение на случаите на ден

СНИМКА БГНЕС

Здравният министър Костадин Ангелов така и не
обясни отказала ли е България доставки на ваксини

Заради тревожните данни за
заболеваемостта и смъртност-
та от КОВИД-19, властта, ма-
кар и със закъснение, затяга
противоепидемичните мерки за
10 дни. Обяснението на здрав-
ния министър проф. Костадин
Ангелов е, че хоспитализира-
ните с коронавирусна инфек-
ция се възстановявали и били
изписвани на десетия, а не,
както по-рано, на четиринаде-
сетия ден.

Ограничителните мерки ще
бъдат въведени от понеделник
до 31 март. Всички магазини за
нехранителни стоки с площ над
300 кв. м спират работа. Затва-
рят се моловете, с изключение
на хранителни магазини, офиси
на банки и мобилни оператори,

аптеки, химическо чистене.
Спират всички културни меро-
приятия, преустановяват се по-
сещения на фитнеси и басейни,
а на частните тържества се
допускат не повече от 15 души.
Всички учебни занятия в учи-
лища и университети отново
минават в дистанционна фор-
ма, с изключение на упражне-
нията по медицински специал-
ности. Подробно разписана за-
повед до редакционното при-
ключване на броя нямаше.

По 14-дневна заболеваемост
от КОВИД-19 България е на
девето място в ЕС и на трето на
Балканския полуостров, съобщи
главният държавен здравен ин-
спектор доц. Ангел Кунчев. По
14-дневна смъртност обаче сме

четвърти в ЕС и първи на Бал-
каните. Началникът на Опера-
тивния щаб проф. Венцислав
Мутафчийски обяви, че Бълга-
рия е трета в света по ръст на
смъртността от КОВИД-19 и
седма по ръст на случаи на ден.
По думите му за седмица
смъртността се е увеличила с
46%, а в сравнение с предход-
ния двуседмичен период - със
124%. Търговище продължава
да е едиствената в страната об-
ласт, която е в оранжева зона

със заболели под 100 на 100
хил. души. За седмица заетостта
на болниците е скочила с 18%.

От “Пфайзер-БиоНТех” са
заявени 3,9 млн. дози, вече са
получени 190 хиляди. Общо
заявените количества от
“Пфайзер-БиоНТех” и “Мо-
дерна” били за 3 млн. души.
Ангелов обясни, че първона-
чално били поръчани двойно
повече ваксини от население-
то на България и трябвало да
се платят 600 млн. лв. По ду-

мите му поръчаните дози били
за 7 млн. души, но големият
проблем бил, че фирмите не
изпълняват ангажиментите си.
За големия брой дози от “Ас-
тра Зенека” министърът се
оправда, че при подготовката
на Националния ваксинацио-
нен план общопрактикуващи-
те лекари предпочели тази вак-
сина заради по-лесната логис-
тика и съхранение. Не стана
ясно дали страната ни е отказ-
вала ваксини.

ГЕРБ искат да броят учителите в изборни комисии

За 11 поредна година федерацията
“Български пациентски форум” връчи на-
градите “Даниела Сеизова - в името на
живота”. Отличията се присъждат за за-
щита на правата на пациентите на журна-
листи, лекари и пациенти в памет на жур-
налистката Даниела Сеизова, която въпре-
ки своята борба с рака помогна с репор-
тажите си на десетки болни да получат
лечение. ДУМА за пети път получи висо-
ко признание като борец за правата на
пациентите, а журналистката Аида Пани-
кян спечели наградата в категория “печат-
на медия”. “Наградата е не само призна-
ние за работата на ДУМА, чиято мисия
винаги е била да помага на хората и да
защитава правата им, но и голяма отго-
ворност на журналиста пред обществото,
за да може да оправдае доверието и на
пациентите, и на читателите си”, казва ко-
лежката ни. Наградите се връчват и в ка-
тегориите телевизия, радио, онлайн медия,
борец за правата на пациентите, институ-
ция, кореспондираща най-добре с пациен-
тите, лекар на годината, смело сърце, чо-
век с голямо сърце и цялостен принос.

За безпрецедентно
нарушаване на правата на
учителите алармира во-
дачът на листата на “БСП
за България” в Ловеч
Ирена Анастасова. В со-
циалните мрежи тя обя-
ви, че тази седмица на
онлайн съвещание с на-
чалниците на регионал-
ните управления на об-
разованието зам.-ми-

нистър Таня Михайлова,
която е кандидат за депу-
тат от ГЕРБ в София, е
поискала изготвянето на
списъци с учителите, ко-
ито ще бъдат членове на
секционни избирателни
комисии. Част от начал-
ниците изказали съмне-
ние и притеснение, защо-
то подобна дейност е
личен ангажимент и няма

общо със служебните им
задължения в училище,
други се съгласили. “В
крайна сметка /засега/ та-
кива списъци няма да се
правят. Защо е трябвало
да се правят, обаче? Този
въпрос чака отговор!
Сега чакам и директори-
те на болниците, и начал-
ниците в администраци-
ите, и директорите на об-

щинските служби и пред-
приятия да подемат този
почин. А може би вече
го правят? Остава в тези
списъци да се посочи и
от името на коя партия
ще е представител кон-
кретният човек”, разгне-
ви се социалистката.

От близо 30 г. Анас-
тасова е в учебните сре-
ди, като 13 от тях е ди-

ректор на училище. “В
това качество, заедно с
колегите, сме създавали
организация и подготвя-
ли сградата за провежда-
нето на много избори -
за парламент, за местни
органи, за президент. Да-
вали сме какви ли не
справки. И никога, ама
никога не съм си помис-
ляла, че може да изготвя-

ме справка колко от ко-
легите учители ще участ-
ват в изборите като чле-
нове на секционни коми-
сии”, добавя тя. Анаста-
сова напомня на управ-
ляващите, че училището
е деполитизирана инсти-
туция. Много закони по-
газихте, но цената на
властта не може да оп-
равдае опитите ви да на-
правите училището част
от предизборната ви рек-
лама, обръща се тя към
властта.

Кадър на ДУМА
с престижна
награда

СБХ поиска да надстрои сградата на ул. „Шипка” 6

Опит за надстрояване на сградата
на Съюза на българските художници
(СБХ) на столичната улица “Шипка” 6
е предприела творческата организация,
съобщи “Медиапул”. Главният архи-
тект на София Здравко Здравков е дал
разрешение за промяна на Подробния
устройствен план, което е първата
стъпка от процедурата за получаване
на разрешително за строеж. Срещу ре-
шението обаче е възразил кметът на
район “Средец” Трайчо Трайков. Спо-
ред него експерти трябва да преценят

дали сградата не е архитектурен па-
метник на модернизма.

От СБХ не дават информация как
ще се преустроява сградата, а предсе-
дателят на творческия съюз Любен
Генов уточни, че решението е на Уп-
равителния съвет.

Сградата е строена през втората
половина на 60-те години на миналия
век върху терен на  Софийския уни-
верситет “Св. Климент Охридски”.
Ръководството на вуза се опита да си
върне собствеността и последва дълъг

спор между СБХ и СУ. През 2011 г.
сградата окончателно бе предоставена
на СБХ безвъзмездно с изричното ус-
ловие да се ползва само като галерия.

Преди 7 години бе проведен меж-
дународен конкурс за идеен проект за
преустройство, реконструкция и над-
строяване по идея на СБХ. Участваха
83 проекта, но близо шест години ня-
маше никакво развитие. Едва миналата
година Любен Генов внесе искане в
Направление “Архитектура и градоус-
тройство” за промяна на плана.

290 млн. лева са платени по 60/40
Над 290 млн. лв. са изплатени на

работодатели за запазване на заетостта
в условията на пандемия от началото на
2021 г., сочат данните на НОИ за пре-
ведените средства по станалата попу-
лярна като “60/40” мярка. Само за първа-
та половина на март са похарчени над
68 млн. лева. В края на 2020 г. общата
сума на компенсациите за бизнеса и ра-
ботниците е била около 649 млн. лв., но
към 16 март тя вече е близо 939 млн. лв.

За целия период на мярката най-голя-
ма сума е изплатена за работещите в пред-

приятията от преработващата промишле-
ност - над 397,8 млн. лв. за запазване на
около 117,1 хил. работни места. Сектор
“Хотелиерство и ресторантьорство” е
подпомогнат с около 126,4 млн. лв. за 54
хил. работни места. Към работодателите
от търговията са насочени 107 млн. лв. за
над 33,9 хил. работници и служители,
предприятията от добивната промишле-
ност са получили 75 млн. лв. за запазване
на 9 хил. работни места, а сектор “Транс-
порт, складиране и пощи” - 82 млн. лв. за
близо 26,8 хил. работници и служители.

Над 46% от работодателите към този
момент са получили средства по мярката
за 5 до 12 месеца. На 16% са изплатени
компенсации за 4 месеца, а 1/5 засега са
компенсирани за едно тримесечие.

“75% от осигурителния доход ще
бъде платен за периода на новите мер-
ки, а хората в неплатен отпуск в следва-
щите 10 дни ще са със запазени осигу-
ровки, обяви социалният министър Де-
ница Сачева. По думите й по мярката
“Запази ме” ще има нужда от допълни-
телни 7 млн. лв.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Манол Генов от БСП за
подхода на управляващите

Водачът на БСП в Пазарджик Пламен Милев подари безплатна wifi зона
на храма в село Црънча. По същото време Бойко Борисов посети
полигона в селото, срещу който жителите протестират.
“Всеки с грижите си. Ние се грижим за хората”, отбеляза Милев

ници обявяват локдаун заедно с
компенсаторни икономически и
социални мерки. Само българ-
ското правителство не го прави.
Настояваме за незабавни мер-
ки”, изтъкна тя. Пред служите-
лите на “Силпа” ООД в Лом Ни-
нова отбеляза, че в тази тежка
ситуация за всички най-важно-
то е здравето и работните мес-
та. Тя припомни, че БСП е под-
готвила специален закон за Се-
врозапада, предвиждащ целена-

БСП иска данъчна
ваканция за бизнеса
За Северозапада трябва целенасочена държавна политика, категорична е Корнелия Нинова

ониране на здравните заведения
и за други заболявания.

“За 11 години управление
на ГЕРБ този район обедня
още повече. За такива райони
трябват не общи мерки, а це-
ленасочена държавна полити-
ка. Подготвени сме със специ-
ален закон с гаранционен фонд
от сто милиона лева годишно
за инвестиции в производство
и работни места, образование,
земеделие и жилищна полити-

ка в този край”, напомни  от
Видин Нинова. Според нея
БСП е единствената алтерна-
тива, защото за 4 години пар-
тията е отстояла в парламента
всичко, което е обещала.

Кандидатите за народни
представители от коалиция
“БСП за България” в Стара За-
гора Георги Гьоков, Драгомир
Стойнев, Пламен Караджов и
Неделчо Маринов се срещна-
ха с представители на Сдру-

жението на хотелиерите и ре-
сторантьорите в града. Биз-
несът се оплака от непосилни-
те данъци и такси. Изходът е
премахването на плоския
данък и въвеждане на прогре-
сивно подоходно облагане, за-
яви вторият в листата Драго-
мир Стойнев. “С въвеждането
на семейното подоходно обла-
гане близо 756 000 семейства
ще плащат по-ниски налози.
Подпомагането на младите се-

мейства с едно, две и повече
деца ще помогне за решаване-
то и на друг проблем - демо-
графската криза. Държавата
трябва да помогне на младите
хора, за да останат тук,
изтъкнаха социалистите. Спо-
ред Пламен Караджов трябва
да се улесни административни-
ят достъп до мерките за под-
помагане, а намалената на 9%
ставка на ДДС за храни да ста-
не постоянна.

Да се осигури независим жи-
вот на хората с увреждания и те
да бъдат записани в регистър, на-
стоя кандидат-депутатът от “БСП
за България” Антон Кутев по вре-
ме на онлайн дискусия, посветена
на проблемите на гражданите с ув-
реждания. Според него в тази сфе-
ра няма нужда да се търсят нови
механизми, а да се види каква е

Правителството да обяви
данъчна ваканция за бизнеса и
пряко подпомагане с определе-
на сума месечно на всички до-
макинства, настоя в Лом Кор-
нелия Нинова. Председателят на
БСП подчерта, че никой не бива
да бъде оставян сам и без под-
крепа в кризисната ситуация,
причинена от КОВИД-19. “До-
тук се стигна поради некомпе-
тентно, хаотично и непоследо-
вателно управление на кризата
от правителството на Борисов.
В цял свят отговорните държав-

сочена държавна политика и по-
мощ за най-бедния регион не
само у нас, но и в ЕС.

По-рано във Видин Нинова
посочи основните стъпки, които
трябва да бъдат предприети в
усложнената здравна ситуация.
Според нея личните лекари тряб-
ва да се заемат с ваксинирането,
а държавата да осигури ваксини
извън договорените - руска и
китайска, например. Нинова
поиска да се обособят ковидбол-
ници и чисти болници, за да
продължи нормалното функци-

Пореден сигнал за не-
правомерна предизборна
агитация от ГЕРБ е пода-
ден в Районната изборна
комисия в Стара Загора.
Жалбоподателите от
“БСП за България” са ка-
тегорични, че посещени-
ето на министъра на об-
разованието и науката
Красимир Вълчев, Илия-
на Жекова и Роман Же-
лев в Техническия колеж
в Казанлък като кандида-

Антон Кутев настоя за независим
живот за хората с увреждания

практиката в другите държави и да
се възпроизведат моделите, за мо-
гат да сработят у нас. Кандидатът
за нов депутатски мандат от сто-
личния 25 МИР даде за пример
Закона за личната помощ, който
не помогна да се разбере колко
лични асистенти трябва да има.
“Как ще правим сметка колко пари
са необходими, колко хора трябва

да бъдат подкрепени, откъде ще
намерим толкова лични асистенти?
Как ще разберем всичко това, ако
нямаме регистър”, попита Кутев.
Той бе категоричен, че индивиду-
алната оценка на потребностите
отново се направи половинчато, и
припомни, че въпреки идеите
ТЕЛК да отпадне, ГЕРБ са били
причината той да остане.

ти за народни представи-
тели е в нарушение на
Изборния кодекс. В него
изрично е записано, че
провеждането на предиз-
борна агитация в държав-
ни и общински учрежде-
ния, институции, дър-
жавни и общински пред-
приятия и в търговски
дружества с повече от
50% държавно или об-
щинско участие в капи-
тала е забранено.

На 15 март медиите и
социалните мрежи в рай-
она излизат със заглавия
“Кандидатите за народни
представители от ГЕРБ
посетиха Техническия
колеж в Казанлък”. В
публикацията са напра-
вени отметки след име-
ната на народните пред-
ставители заедно с номе-
ра на партията в интег-
ралната бюлетина, под
статията е наличен над-

пис “ГЕРБ 28” и е изрич-
но указано, че купуване-
то и продаването на гла-
сове е престъпление.

Предизборният щаб
на БСП смята, че има на-
рушение, тъй като с пуб-
ликуването на материала
се цели внушение за уп-
ражняване правото на
глас в полза на ГЕРБ на
място, попадащо в огра-
ниченията, наложени от
Изборния кодекс.

Гербаджии агитират в колеж

СКРЪБНА ВЕСТ
С много болка съобщаваме,

че на 16 март 2021 г.
почина

КОЛЬО ТЕНЕВ
88 г.

Роден в с. Трънково, Старозагорско.
Работил 20 години в Мини „Марица-Изток“

и 15 години като директор
на Мина „Бели брег“.

Активен профсъюзен деятел.
ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

От семейството
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Цените на горивата
минаха 2 лева
Бензинът и дизелът ще продължават да поскъпват

С тъга и уважение прекланяме глави
пред светлата ти памет!

ПОЧИВАЙ В МИР!

От семейството

ШЕСТНАДЕСЕТ ГОДИНИ
без

ВАСИЛ ПАНДОВ
юрист

Поскъпването на автомобилния
бензин и дизела не бе спряно даже от
пандемията, която е в разгара си. Само
за последния месец обикновеният бен-
зин е поскъпнал с близо 7% и вече
трудно се намира на цена под 2 лева
за литър, показват данните на специа-
лизирания сайт “Fuelo”. Големите ве-
риги вече продават А-95 средно по
2,03-2,07 лева за литър. Само по-мал-
ките играчи държат фронта и предла-
гат горивото по-евтино. Доста бензи-
ностанции на “Петрол” са вдигнали
цената до рекордните 2,15 лв./л.

Положението с дизеловото гориво
е същото - поскъпване с почти 7%
само за месец и цени, вариращи от 1,82
до 2,15 лева за литър. Новините не са
добри и за шофьорите, които карат
коли с газови уредби.

Средната цена на пропан-бутана се
е покачила с над 9% от 17 февруари
досега до 1,06 лв. за литър (с вариации
от 0,88 до 1,17 лева за литър). Само
метанът е в застой - от края на февру-
ари средната цена стои на 1,34 лв/кг,
но различните бензиностанции прода-
ват в диапазона от 1,04 до 1,90 лв. за
килограм.

Омбудсманът Диана Ковачева при-
зова трите електроразпределителни дру-
жества - “ЕВН България Електроснабдя-
ване”, “ЧЕЗ Електро България” и “Енер-
го-Про Продажби”, да удължат отново
на 20 дни срока, в рамките на който
клиентите им трябва да платят задълже-
нията си. Препоръката й идва, след като
граждани са подали жалби срещу скъся-
ването на срока за плащане на 10 дни без
предупреждение от дружествата. Граж-
даните се жалват, че в сложната иконо-
мическа и пандемична обстановка са за-
труднени да погасяват сметките си за ток
в прилагания по-кратък срок.

Както стана известно, елекрораз-
пределителните дружества са върнали
10-дневния срок за плащането на смет-
ките, който заради извънредното по-
ложение бе удължен на 20 дни. Сега
обаче още на 11-ия ден след излизане
на фактурата започват да се начисля-
ват неустойки за забавянето.

Ковачева припомня, че още през де-
кември 2020 г. е отправила такава пре-
поръка към ЧЕЗ да бъде обсъдена
възможността за временно възстано-
вяване на удължения 20-дневен срок.
И тогава, както и сега, поводът са мно-
жеството  жалби на граждани, че в
сложната икономическа и пандемична
обстановка са затруднени да погася-
ват сметките си за ток в прилагания
по-кратък срок, пише омбудсмана.

ОМБУДСМАНЪТ:

ЕРП-та да върнат
20-дневния срок за
плащане на тока

Предизборно КЕВР видя възможност за по-малко поскъпване на газа

Цената на природния газ от
1 април ще се повиши, но спо-
ред оценките на Комисията за
енергийно и водно регулиране
(КЕВР) скокът ще е по-плавен
от очакваното. Преди дни от
“Булгаргаз” внесоха искане за
поскъпване на газа с 12,85%
до 32,32 лева за мегаватчас.
Обосновката в предварителния
доклад е повишаването на це-
ната на петролните деривати,

която следва тенденциите на
петролните пазари, но със за-
бавяне от шестмесечен пери-
од. Освен това от компанията
посочват, че на европейските
хъбове цената на природния
газ расте непрекъснато от на-
чалото на годината.

В доклада си по предвари-
телните изчисления на “Булгар-
газ” експертите от КЕВР обаче
видяха възможност за лека ко-

рекция на заявената цена - по-
вишение от 12% спрямо сегаш-
ните нива до 32,09 лева за мега-
ватчас. Основание за тази про-
мяна били натрупани положи-
телни разлики между прогноз-
ните и фактическите разходи за
покупката на природен газ през
2020 г. Според правилата тези
натрупвания могат да бъдат из-
ползвани при ценообразуване-
то в следващите периоди.

Точните суми са заличени в
доклада с мотива, че са търгов-
ска тайна, но те давали осно-
вание на енергийния регулатор
да смекчи поскъпването на
природния газ точно в края на
отоплителния период. До-
кладът на експертите ще бъде
дискутиран на открито заседа-
ние в КЕВР на 25 март, а окон-
чателното искане за промяна-
та в цената от “Булгаргаз” ще

внесат на 1 април. В него ще
бъдат отчетени актуалните
данни от търговията на приро-
ден газ в ЕС.

От комисията коментира-
ха в началото на февруари, че
цената на природния газ се
движи спрямо предварителни-
те им прогнози и въпреки
поскъпването в първите два
месеца на годината няма нуж-
да от корекции.

Тенденцията е бензинът, дизелът и
пропан-бутанът да продължават да
поскъпват, прогнозират експертите на
“Fuelo”. Цените на горивата в Бълга-
рия следват, общо взето, движенията на
международните пазари, където коти-
ровките на петрола вървят нагоре.

В предните дни имаше надежди

трендът да се пречупи, но данните за
неочакван спад на запасите в САЩ
предизвикаха ново поскъпване. Също-
то обаче не може да се каже, когато
цените на петрола вървят главоломно
надолу. Поевтиняването се отразява на
крайните цени, далеч след като то е
регистрарано на борсите.

50 на сто може да стигне сивата икономика
Бившият социален

министър Иван Нейков
не изключва сивата ико-
номика да се увеличи до
50 на сто. Най-лошата
последица от кризата ще
бъде появата на дребни-
те предприемачи, които
ще предложат помощ в
“сивата икономика”.
Това прогнозира във
връзка с новите ограни-
чителни мерки Нейков
пред “България он ер”.
“Това ще е много тежък
проблем - с цената на
десетилетия. Ние в усло-
вията на икономически
растеж със зъби и нокти
намалихме сивата иконо-
мика на 30%”, изтъкна
Нейков. Той не изключи
делът й да скочи до 50%.

“Защото българският
бизнес е уникален. Не
говоря за българския
модел за борбата с ко-
ронавируса, който е тол-
кова уникален, че няма
равен на себе си. Българ-
ският бизнес е уникален,
защото над 93% от всич-

ки фирми са микропред-
приятия с по-малко от 9
души”, посочи Нейков.

По думите му тези
микропредприятия оце-
ляват само с “невероят-

на креативност” и досе-
га те не са обявили фа-
лит, защото той струва
пари, а те не разполагат
с такива. “Затова ще сти-
скат зъби, ще вземат за-

еми от близки, прияте-
ли, колеги и в един мо-
мент някои от тях наис-
тина ще оцелеят, но дру-
ги ще потънат”, комен-
тира той.

Иван Нейков
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СНИМКA БГНЕС

Служители по сигурността са отцепили мястото в афганистанската столица Кабул, където бе
извършен поредният атентат, при който загинаха 4 души и 11 бяха ранени. Мишена на атентата
е бил не този силно повреден джип, а минибус, който превозвал служители на министерството
на комуникациите. Зад такива атентати стои радикалното ислямистко движение “Талибан”

Õ‡ 19 Ï‡Ú 2021 „. (ÔÂÚ˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ
Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî, Í‚. ì÷ÂÌÚ˙îì, ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî, ÓÚ ·ÛÎ. ìÃ‡ÍÂ‰ÓÌËˇî ‰Ó ÛÎ. ìƒ‡ÏˇÌ
√ÛÂ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¬Î‡‰‡ÈÒÍ‡î Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò  ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://
www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡
Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

ì—Œ‘»…— ¿ ¬Œƒ¿î ¬–≈Ã≈ÕÕŒ
Ÿ≈ œ–≈ ⁄—Õ≈ ¬ŒƒŒ—Õ¿¡ƒfl¬¿Õ≈“Œ
¬ ◊¿—“ Œ“ ÷≈Õ“⁄–¿ Õ¿ —“ŒÀ»÷¿“¿

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
     18 Ï‡Ú 2021 „.

Република Северна Македония не е далеч от спо-
разумение с България, заяви Али Ахмети, лидерът
на най-голямата албанска партия в страната Демо-
кратичният съюз за интеграция (ДСИ) и коалицио-
нен партньор на правителството, на среща с посла-
ника на ЕС в Скопие Дейвид Гиър. Това съобщи
пред-службата на ДСИ.

Ахмети увери също, че страните ще спазват по-
етите ангажименти. По думите му трябва да се
пристъпи към разрешаване на различията и те да се
преодолеят възможно най-скоро, за да започнат пре-
говорите за членство в Европейския съюз.

Политикът добави, че с добри и спокойни отно-
шения в самата РС Македония и със съседите й се
гарантира нейното бъдеще, стабилност, сигурност и
европейска перспектива. Затова, подчерта той, не
трябва да спират усилията си, за да се преодолеят
всички пречки.

Посланик Гиър подчерта необходимостта от ин-
тензивно продължаване на реформите в страната
през следващите месеци, за да се изпълнят европей-
ските стандарти, а Ахмети изтъкна голямата нужда
от прилагане на реформите, които са в полза на
всички македонски граждани.

Ахмети: Не сме далече от
споразумение с България

Владимир Путин реа-
гира на думите на амери-
канския му колега Джо
Байдън, който в интервю
за телевизия Си би ес за-
яви, че го смята за убиец.
“Що се отнася до изказ-
ването на моя американ-
ски колега. Какво бих му
отговорил? Бих му казал:
“Бъди здрав! “Пожелавам
му здраве”, изтъкна Пу-
тин пред ТАСС и отбеля-
за, че казва това “без иро-
ния, без шеги”. Прези-
дентът коментира изявле-
нието на Байдън с детска-
та поговорка за обидите.
“Спомням си, че в детст-
вото, когато спорехме

Путин оцени обидата
на Байдън с детска поговорка
В Москва искат извинение за неприемливото изявление на американския президент

помежду си, си казвахме:
“Който каквото вика, на
себе си го вика”. Според
Путин “това не е просто
детска поговорчица и
шега, в това има дълбок
психологически смисъл.
“Винаги виждаме в дру-
гия своите собствени ка-
чества и смятаме, че той
е също като нас и въз
основа на това оценява-
ме действията му и дава-
ме оценка като цяло...Ви-
наги приписваме на друг
човек нашата същност”.

Иначе обидата на
Байдън бе приета на нож
в Москва. “Такива изяв-
ления са неприемливи

при каквито и да е обсто-
ятелства и неизбежно
рязко ще изострят наши-
те двустранни отноше-
ния”, написа във Фейсбук
зам-председателят на
Съвета на федерацията
Констанит Косачов. По
думите му, ако не после-
дват разяснения или изви-
нения от американската
страна, привикването на
посланика няма да е по-
следната реакция на
Москва. При това той
добави, че обидата е от-
правена от президент на
държава, “която съгласно
експертните оценки, все-
ки 12 минути хвърля бом-

ходът на Байдън към Ру-
сия ще бъде различен от
този на Тръмп. САЩ ще
държат руските власти
отговорни за злоупотре-
бите им, отбеляза Псаки.
По-рано Вашингтон раз-
шири търговските санк-
ции срещу Русия заради
случая с Навални, доба-
виха я в списъка с държа-
ви, за които е забранен
вноса и износа на оръжия
и предупредиха, че ще
въведат нови санкции за-

би в някои точка на пла-
нетата”. “В резултат на
това от 2001 година с
действията на Америка е
свързана гибелта на над
500 000 души. Коменти-
райте, господин
Байдън?”.

Руският посланик в
САЩ Анатолий Антонов
бе извикан в Москва за
консултации. Ще се
обсъждат пътищата да
оправяне на намиращите
се в криза двустранни
отношения, отбелязаха в
МВнР.

Говорителката на Бе-
лия дом Джен Псаки за-
яви на брифинг, че под-

ради предполагаемата й
намеса в президентските
избори от 2020 година.
“Ние ще бъде праволи-
нейни и ще действаме
директно в сферите, къде-
то има въпроси, предиз-
викващи безпокойството
ни...”В същото време има
сфери, където може да
работим заедно. Пример
е решението на въпроси
за неразпространението
на ядреното оръжие”,
добави тя.

Ваксинацията се превърна
в геополотически конфликт, в
който ЕС се оказа неконку-
рентен с другите части на све-
та, заяви австрийският канц-
лер Себастиян Курц по теле-
визия Krone.TV. “Ако
продължава караницата и на-
прежението вътре в ЕС заде-
то хората в България не полу-
чават ваксина, а в Малта още
през май те ще бъдат ваксини-
рани, това ще нанесе масиран
ущърб на ЕС”, изтъкна канц-
лерът. Той настоя и за бърза
регистрация на “Спутника V”
и други безопасни ваксини.

Гръцкият министър на
туризма Хари Теохарис за-
яви в интервю, че Гърция ще
признае руската ваксина
“Спутник V” преди центра-

ЕС е неконкурентен с
ваксинацията на жителите

Арменският премиер Никол Пашинян обя-
ви предсрочни парламентарни избори, които
ще се проведат на 20 юни, съобщиха медиите.

“Предсрочни парламентарни избори ще се
проведат на 20 юни тази година”, написа
Пашинян във Фейсбук. Решението е взето след
разговори с опозицията и президента. По
думите му изход от настоящата вътрешнопо-
литическа ситуация”, добави той.

Политическата криза избухна в Ереван,
след като зам-началникът на арменския гене-
рален щаб се подигра на противоречив комен-
тар на Пашинян за предполагаем провал на
доставените от Русия ракети “Искандер” по
време на конфликта в Нагорни Карабах. Това
предизвика поредица от военни уволнения.

Въоръжените сили излязоха с изявление с
искане за оставката на самия Пашинян, но той
оцени това като опит за преврат и призова
своите привърженици да излязат на улицата.
Искането на Пашинян за уволнение на начал-
ника на арменския генерален щаб Гаспарян
беше отхвърлено от президента Саркисян.

Армения ще избира
парламент на 20 юни

лизирано признаване от ЕС.
Гърция планира да отвори
граници за руските туристи
на 14 май.

ЕС заплаши в сряда да
забрани износа на ваксини
срещу КОВИД-19 за Вели-
кобритания, за да защити
собствените си граждани.
“Ще използваме всички сред-
ства, за да постигнем целите
на имунизационна кампа-
ния”, обяви тя. По думите й
в последните шест седмици
ЕС е изнесъл 41 млн. дози
ваксина към 33 страни, сред
тях са Великобритания, Ка-
нада, Мексико, Саудитска
Арабия, Сингапур, САЩ,
Чили и Малайзия. А от Ве-
ликобритания не е получил
нищо.
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1474 - ПРИЕТ Е ПЪРВИЯТ ЗАКОН ЗА ЗАЩИТА

НА АВТОРСКОТО ПРАВО.
Според разпоредбите на зако-
на за защита на изобретени-
ята във Венеция авторът по-
лучава правен монопол да из-
ползва изобретението си, ако
то е ново, на територията
на венецианската република.
Актът регламентира и срока на правна закрила -
шест години. По-късно в Англия е създаден актът
на монополите, който регламентира защитния
документ - патента, издаван за срок от 14 годи-
ни. След това Франция приема патентен закон,
после САЩ, Германия, Русия (1833).

1813 - РАЖДА СЕ ДЕЙВИД ЛИВИНГСТЪН,
АНГЛИЙСКИ МИСИОНЕР И ПЪТЕШЕСТВЕНИК
(УМИРА 1873 Г.). Посвещава живо-
та си на Африка, изминавайки пре-
димно пеша над 50 000 км. Откри-
ва водопада Виктория, висок 120 м.
Като лекар описва редица тропи-
чески болести - тропическа язва,
скорбут и малария.

1926 - РАЖДА СЕ ТОШКО КОЗАРЕВ, АКТЬОР
И ЦИРКОВ КЛОУН (УМИРА 2003 Г.). Участва в
създаването на първия
български тематичен цир-
ков спектакъл. Героят му
много прилича на Хитър
Петър - с китка зад ухото,
хармоника и магаре, и го
превръща в символ на
българския клоун за няколко поколения. Тошко
умира на 77 години, забравен от хората, въпреки
че е носител на най-високото отличие за циркова
клоунада - “Сребърната маска на Грок”.

1958 - В СТРАСБУРГ СЕ ОТКРИВА ПЪРВОТО
ЗАСЕДАНИЕ НА ЕВРОПЕЙСКИЯ ПАРЛАМЕНТ.
ЕП е единствената пряко
избирана институция, коя-
то представлява граждани-
те на Европейския съюз. За-
едно със Съвета на ЕС той
осъществява законодател-
ната власт на ЕС.

1982 - НАЧАЛО НА ФОЛКЛАНДСКАТА ВОЙ-
НА. Конфликтът е между
Аржентина и Великобрита-
ния във връзка със спора им
за Фолкландските острови
(наричани от Аржентина
Малвински) и Южна Джорд-
жия и Южни Сандвичеви
острови. На тази дата 50 аржентински войници
слизат на о. Южна Джорджия и издигат аржен-
тинското знаме. Макар и изненадани, англичани-
те реагират веднага. След сблъсъци, довели до
255 убити британци и 649 аржентинци, британ-
ците си връщат островите.

1987 - УМИРА ЛУИ ДЬО БРОЙЛ, ФРЕНСКИ
ФИЗИК (Р. 1892 Г.). Нобелов лау-
реат за физика за 1929 г. и по-
жизнен секретар на Френската
академия на науките. Има при-
нос към теорията на светлината
- според него светлината е вид
лъчиста енергия с електромагни-
тен характер.

2003 - НАЧАЛО НА ВОЙНА В ИРАК. Малко
след 22 ч. американско
време Джордж У. Буш се
обръща към американска-
та нация и обявява нача-
лото на въздушни удари
срещу цели в Ирак. Война-
та започва на 20 март 2003 г., когато САЩ и
Великобритания атакуват по въздух, суша и
море, подкрепени от Австралия, Дания, Полша
и Испания. Освен САЩ, в Ирак жертви дават
още над 20 държави, сред които и България - 13
убити.

Часовникът тиктака
От стр. 1

Това означава, че не
само облагането не е
плоско, напротив - сис-
темата е регресивна.
Сиреч, тя е силно кон-
центрирана, най-яко на-
товарва хората с ниски
и средни доходи. Това
дали е справедливо,
смислено, отговорно или
каквото ви хрумне.

Страната ни е на
прага на нови парламен-
тарни избори. Те са осо-

бени. И заради пандеми-
ята, но и заради силно-
то недоволство от бли-
зо 12-годишното управ-
ление на Бойко Бори-
сов. Успоредно със за-
явките и обещанията на
кандидатите да управ-
ляват държавата, върви
и реципрочен процес -
исканията на хората.
Които от години ясно
личат от т.нар. благосъ-
стояние, недоволствата
и надеждите им. Има и
една трета група - биз-

несът. От там също пре-
дявяват своите претен-
ции. Преди ден на сре-
ща между Бойко Бори-
сов и сие с бизнес ор-
ганизациите в страната
бе изречена претенция,
искане, бе размахан
пръст, ако щете. Шефът
на КРИБ Кирил Домус-
чиев и от името на
БСК, АИКБ и БТПП -
четирите най-големи
б и з н е с о р г а н и з а ц и и ,
заръча, че плоският
данък задължително

Номерът няма да мине

Креатурите на ГЕРБ
съществуват, опитвай-
ки се да ни убедят, че
нищо лошо не се случ-
ва. Ако ги слушате, в
държавата цари ред, де-
мокрация и всички пра-
вила се спазват. Спо-
ред тях България е за
пример и всички тряб-
ва да се учат от нас.
Какво обаче може да

научат? Как да творим
законодателен хаос, да
превръщаме медиите в
пиарски агенции или да
овластяваме некомпе-
тентни хора, способни
единствено на чупки в
кръста пред силните на
деня?

Иван Гешев и хора-
та около него май пред-
варително си бяха ха-
ресали кого да изпратят
за делегиран български
европрокурор. Като
знаем стила им на мис-
лене, много вероятно е
кандидатите да са под-
брани по критерий
“лично одобрение”, а
не по професионални
качества. Така излиза и
от оценката, която Ла-
ура Кьовеши и екипът
й поставиха на седем от
десетте родни номина-

ции. За Прокурорската
колегия на ВСС и за Ге-
шев обаче проблем ня-
мало, въпреки че само
България е в подобна
ситуация. Процедурата
не била приключила,
нашите хора били пер-
фектни... Кьовеши оба-
че не ще и да чуе, на-
значава и работна гру-
па. Тя трябва да оценя-
ва седемте кандидату-
ри, за които нашите
прокурори са се заина-
тили.

Колкото и да му се
ще на Гешев, българ-
ските номера трудно
ще минат. И да се пра-
ви на щраус, и да си
заравя главата в пясъ-
ка, проблем явно има.
Назначенията са пред-
назначени за хора, ко-
ито трябва да дебнат за

злоупотреби с евро-
фондовете. Тук не ста-
ва въпрос за държавни
средства,  които ако
хартисат, някой да раз-
дава по свое усмотре-
ние от джипката си. Го-
ворим за милиони на
европейците, а те няма
да оставят Оня с джип-
ката да харчи парите
им току-така.

Лаконичните полу-
захаросани прессъоб-
щения няма да изчистят
срама за България. Ге-
шевчетата няма да про-
бият в Европата.  В
Люксембург очакват да
им пратим хора, които
може да изловят Гешев
и шефовете му в крач-
ка,  затова и той се
опитва да мине метър.
Номерът този път май
няма да мине.

Фалшив поток

Държавният газов
оператор “Булгартранс-
газ” обяви амбициозна
инвестиционна програ-
ма. През тази и следва-
щата година компанията
възнамерява да вложи
близо 2,5 милиарда лева
за развитие и модерни-
зация на преносната и
транзитната си мрежа,
както и за съхранение на
природен газ. Още око-
ло 500 милиона лева се
предвиждат до 2030 г.
според обявения за

обсъждане десетгодишен
план на дружеството.
След обсъждането на
забележките и предложе-
нията по него той ще
отиде за одобрение в
Комисията за енергийно
и водно регулиране.

Сред проектите е
както разширението на
газохранилището в Чи-
рен, оценено на близо
616 милиона лева, така
и модернизацията и раз-
ширението на вътрешна-
та газова мрежа с откло-
нения към негазифици-
рани райони за общо
680 милиона лева. Вклю-
чени са още терминалът
за втечнен газ край
Александруполис и на-
меренията на оператора
да изгради 175 км тръбо-
проводи, които да пре-
насят и водород, и алтер-
нативен газ до електро-
централите в “Марица
Изток”, за да бъдат гази-
фицирани.

А накъде и без ста-
налата нарицателна га-
зова връзка със Сърбия.
62-километровото бъл-
гарско трасе на 170-ки-
лометровия газопровод с
капацитет 1,8 млрд. куб.
м годишно от Нови
Искър до Ниш е на стой-
ност 72,647 милиона
евро, от които 27,6 ми-
лиона предостави Брюк-
сел миналия октомври
по програмата “Свърза-
на Европа”. Останалите
ще трябва да осигури
“Булгартрансгаз”. Засега
не е ясно откъде, след
като дружеството започ-
на огромна инвестици-
онна програма. Само
строежът на “Балкански
поток” му струва 3 ми-
лиарда лева, за част от
които взе заеми, а друга
ще връща на строители-
те от транзитните такси.

Така лъсна фалшива-
та роля на мегапроекта,
който реално е продъл-

жение на руския “Тур-
ски поток” през Бълга-
рия и Сърбия. Иначе
нямаше да е необходима
газовата връзка между
София и Ниш. Не е ли
странно, че след като
бяха похарчени мили-
арди за тръбата от тур-
ската граница през
България до Сърбия,
сега двете балкански
държави ще харчат още
стотици милиони за
втора тръба? Обясне-
нието е съвсем просто.
“Турски поток” е про-
ект за транзит на руски
газ, а не за диверсифи-
кация на доставките,
както обича да се хвали
Борисов, или за газифи-
кация на Западна Бълга-
рия, както неубедител-
но обяснява енергийни-
ят министър Теменуж-
ка Петкова. В един мо-
мент се оказа, че “Бал-
кански” стана “Фалшив
поток”.

Евгени ГАВРИЛОВ

Павлета ДАВИДОВА

трябва да се запази. За-
щото през годините се
било доказало, че той
работи, а иначе ни очак-
вали всички беди на
този свят. Работи, ясно
е - за богатите. Борисов,
разбира се, обяви: Пло-
ският данък остава.

 Ако не сте разбра-
ли, да повторим - най-
богатите у нас реално
плащат най-малък данък.
Така че - мислете. Има
време до 4 април. Но
часовникът тиктака.
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МИТКО ЩЕРЕВ:

Материалните придобивки никога не са били водещи в живота ми,
откровен е именитият композитор и автор на незабравими песни На стр. 8

Интервю на
Альона НЕЙКОВА

Любимият на поколения
българи композитор МИТ-
КО ЩЕРЕВ не се нуждае
от представяне. Кой ли не
знае, че е автор на безброй
хитове, изпълнявани не
само у нас, но и в чужбина.
Негови песни са издавани
на грамофонни плочи в
Русия, Чехия, Германия,
Франция, Холандия и Ита-
лия. Пише незабравими
музикални композиции към
филми, сред които темите
в “Адаптация”, “Осъдени
души”, “Скъпа моя, скъпи
мой”, “Завръщане от Рим”.
Основава култовата група
“Диана Експрес” (1974),
кръстена на влака,
свързващ София и Ямбол.
Именно в този град на 28
януари 1946 г. се ражда
бъдещият автор на “Душа”,
“Наследство”, “Утре”,
“Молитва за дъжд”, “Севе-
рина”, “Блус за двама”,
“Синева”, които ще оста-
нат завинаги в златната
съкровищница на българска-
та музика. От дете свири
на акордеон, а после и на
фагот в музикалното
училище в Пловдив.
Завършва Академията за
музикално и танцово изку-
ство в града под тепета-
та. Професионалната си
дейност започва в средата
на 60-те години като
ръководител на оркестъра
на Емил Димитров “Синьо-
белите”. Именно за него
пише и първата си песен
“Нора” (1967).

 И с творчеството, и с
излъчването си създавате усеща-
нето, че сте ведър композитор и
човек. С усмивка ли посрещна
Митко Щерев 75-годишнината си
или с тъга?

- Повечето от хората, които са
творци, са приятели със самотата.
Аз не правя изключение. Затова ще
отговоря така: Посрещнах юбилея
си с усмивка и тъга, която бързо се
превърна пак в усмивка, когато
видях най-малката ми внучка Кат-
рин как направи първите си някол-
ко крачки в живота си.
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След няколко години ръково-
ди оркестър “Маковете”,
който свири с примата на
българската популярна
музика Лили Иванова. Изве-
стно време работи и с
двамата най-обичани певци у
нас. После изцяло е отдаден
- изпълнителски и творчески
- на “Диана Експрес”. Негови
шлагери се пеят още от
Васил Найденов, Маргарита
Хранова и други прочути
имена. Открил е много от
утвърдилите се по-късно
музиканти, превърнали се в
звезди. Написал е над 300
песни и темите на повече
от 37 игрални и докумен-
тални филма. През 2005 г.
става носител на Голямата
награда на Ямбол. Издава
биографичната си книга
“Забравих си часовника на
пианото” (2010), в която
описва, освен своя житейски
път, и историята на “Диана
Експрес”. Мелодиите му
радват милиони. А той с
усмивка споделя, че е щаст-
лив и благодарен на Господ -
за дадения свише талант и
възможността да усети
искрената любов на хората.

Кръщава групата “Диана Експрес” на влака, свързващ София и Ямбол

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Публиката е...Публиката е...Публиката е...Публиката е...Публиката е...
 Имате ли склонност да пра-

вите равносметка за отминалото
време покрай рождения си ден?

- За първи път ми задават този
въпрос. Като се замисля, стигам до
заключението, че през 10 години на-
истина си правя равносметка, но
само за музиката, която пиша. Не-
случайно през 2014-а записах нано-
во 10 песни на “Диана Експрес”,
които включих в албума “40 години
Диана Експрес - 10 златни хита”. А
миналата година направих същото с
три от най-популярните си филмови
теми, които с още девет от послед-
ните ми филми включих в диск със
заглавие “Осъдени души - Селекция
2020”. Направих това, защото не бях
доволен от качеството на звукозапи-
са. Сгрешил съм и се опитах да оп-
равя нещата.

 Чувствате ли се достатъчно
оценен и признат в родината си?
Къде сте чували най-силните апло-
дисменти за музиката си?

- Няма да повярвате, но по отно-
шение на концертната ми дейност
най-голям успех имах през 2019 го-
дина. Доста абсурдно е това, което
ще кажа. Трябваше да навърша 74
години, за да постигна този връх. И
това се случи на десетте концерта
на “Диана Експрес” със симфонич-
ния концерт на Русенската опера в
проекта “Диана Експрес - Симфо-

На един от концертите на проекта “Диана Експрес - Симфони”

Композиторът отпразнува юбилея
си и с внуците Денис и Мишел

ни”. Имахме невероятен успех и
препълнени зали, но не това ме впе-
чатли. За първи път публиката на
тези концерти показа истинско ува-
жение както към мен и музиката ми,
така и към групата. Подобно нещо
не съм изпитвал. Използвам това ин-
тервю да благодаря на всички, които
участваха в тези концерти, и най-
вече на хората, които ги посетиха.

 Съжалявали ли сте някога, че
не сте заминали да живеете в чуж-
бина?

- Не съжалявам. Исках да се за-
нимавам с музика. Това беше мечта-
та ми и тя се сбъдна. Според мен е
по-важно да осъществиш мечтите си,
а не къде ще се случи това. Разлика-
та е в материалните придобивки, а
не в духовното усещане. Първото
никога не е било водещо в живота
ми.

 Коя от вашите композиции
по най-добрия начин ви представя
като творец?

- Когато говорим за поп музика,
мисля, че е без значение дали ав-
торът има любими песни. Публика-
та е тази, която посочва коя песен е
хит, а времето определя нейния
живот. И друг път съм казвал, че в
поп музиката има някои коварни
закони, които никой не може да
промени. Един от тях е, че от песни-
те, написани за една година,
продължават да живеят само един
процент от възможните сто. Други-

те просто изчезват в небитието. Аз,
например, винаги съм харесвал те-
мата от сериала “Завръщане от Рим”
повече от музиката ми към “Осъде-
ни души”. Публиката е на обратно-
то мнение и аз приемам това, защо-
то не съм от авторите, които се
интересуват преди всичко от себе
си.

 Музиката ви към филма “Осъ-
дени души” е наричана “една от
вечните български мелодии”. Съгла-
сен ли сте с подобни думи? Или
има друга ваша композиция, която
според вас още повече заслужава
да остане в историята на музи-
калното наследство на страната
ни?

- Последният кинопроект беше
работата ми в 5-серийната докумен-
тална продукция “С нами Бог” на
режисьора Степан Поляков. Цент-
ралната тема на филма е мое голямо
постижение. Наистина е невероят-
на, но, както казах преди малко, има
само един съдник и той е публиката.

 Наскоро представихте кавър
към един от вашите безспорни хи-
тове - “Хризантеми”. Защо реших-
те, че тази песен има нужда да
бъде актуализирана 45 години след
създаването й?

- Използвах голямата пауза от
КОВИД епидемията, за да осъщест-

вя една моя стара мечта: да направя
кавъри на “Хризантеми”, “Осъдени
души” и “Стари, мой приятелю”. Има
стихове, които преминават през вре-
мето, защото тематиката и драматур-
гията в тях е вечна. Стиховете на
песните, които току-що споменах, са
точно такива и са написани от Иля
Велчев. Скоро ще представя новата
версия първо на песента “Осъдени
души”, а после и кавъра на “Стари
мой приятелю”. Не мога да не спо-
мена, че точно тези три песни бяха
няколко години водещи в програма-
та на Лили Иванова и много хора в
България ги определят като хитове,
както и факта, че в продължение на
две десетилетия “Хризантеми” беше
много популярна в Русия.

 Популярността на коя от ва-
шите композиции ви изненадва,
тоест не сте очаквали, че хората
толкова много ще я харесат?

- Бях изненадан от “Балада за
Пловдив”, “Адаптация” и оркестро-
вата версия на музиката ми към
“Осъдени души”. Ще прибавя и дуе-
та от филма “Скъпа моя, скъпи мой”.
Сега, като се замисля, е видно, че и
четирите композиции съм писал за

филми. Може би това ме е заблуди-
ло да ги подценя.

 Колко често си спомняте го-
дините, прекарани в пансион за си-
раци? Щяхте ли да сте сегашния
Митко Щерев, без да минете през
подобно изпитание на съдбата?

- Бях по стечение на обстоятел-
ства, независещи от мен, три годи-
ни в пансион за сираци и четири в
Пловдив, Престоят ми там ме научи
да уважавам по еднакъв начин всич-
ки хора, с които работя и общувам.
Нещо, което много ми помагаше,
особено в концертната ми дейност
през годините. Помага ми и сега.

 Защо според вас в България
скандал може да предизвика дори
раздаването на компенсации на
някои поп звезди за това, че не по-
лучават пенсии?

- Скандала го предизвикаха тези,
които не бяха включени в списъка.
И то по начин, който ми напомня
едни хора, които стоят с бакелито-
ви чашки на светофарите в София.
Съжалявам, че ще го кажа, но това
си е явна просия на обществено
ниво и липса на достойнство. Все
пак става въпрос за награди.

 Харесва ли ви музиката, ко-
ято се създава от млади компози-
тори и аранжори?

- До 2000 година поп музиката
за много хора беше духовна храна.
Две десетилетия след това, според
мен, поп музиката вече има друго
предназначение. Харесвам младите
автори и изпълнители и не ги кри-
тикувам, защото това е тяхното
време и те правят музика по своя
си начин.

 Наближават избори. Ще гла-
сувате ли?

- Да, ще гласувам и призовавам
всички да направят това.

“
Õîðàòà ïîñî÷âàò
êîÿ ïåñåí å õèò,
à âðåìåòî îïðåäåëÿ
íåéíèÿ æèâîò
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Лятното часово време, известно като
“онази ужасна нощ през пролетта”, кога-
то губим един час сън, е обект на похва-
ли и критики, откакто е предложено за
първи път през 1895 г. Повечето хора
люто роптаят срещу въпросния 1 час
“загубен” сън в събота срещу неделя,
забравяйки, че навярно през повечето от
останалите 364 денонощия губят много
повече часове сън в увеселителни нощни

Коварният рак на маточната шийка

Една от коварните “женски”
болести е ракът на маточната
шийка (РМШ). Подмолният зло-
качествен тумор умело се крие
и единственият начин да бъде
своевременно разкрит и разоб-
личен до преди 15 години оста-
ваше годишният профилактичен
преглед с вземане на цитонамаз-
ка. Медицината вече има още
едно оръжие - ваксината. Но
всичко това не бива да приспи-
ва съзнанието на българките.
Защото ръстът на заболяването
у нас е тревожен и затова ще
продължаваме да цитираме чис-
ла от статистиката. В ДУМА
неведнъж сме писали за причи-
ните, поради които в последни-
те 40 години тройно се увеличи
смъртността от РМШ, и едната
от тях е отсъствието на скри-
нинг. По-зрелите дами си спом-
нят, че в младостта им от работ-
ното място се осигуряваха
задължителни годишни прегле-
ди. Уви! За дъщерите и внучки-
те им няма такива предимства и
затова трябва те сами да се по-
грижат за здравето си. Тревож-
но е, че у нас сега средно 43
жени на ден се диагностицират
с рак на маточната шийка. Поне
една българка дневно умира от
заболяването. За жалост най-
висок е процентът на заболели
сред 30-44-годишните. Затова е

В програмата за първична профилактика вече са включени и момичетата от 10 до 13 години

важно да се обърне внимание на
всяко вагинално кървене след
секс или извън очаквания месе-
чен цикъл, или след менопауза.
Болка и дискомфорт по време на
полов акт, вагинално течение с
неприятна миризма също може
да са признак на болестта. Зато-
ва прегледът с цитонамазка ще
помогне за своевременно откри-
ване и обезвреждане на... врага.

Съвременната медицина с
помощта на фармаиндустрията
дават шанс на младите дори
никога да не срещнат заболява-
нето. У нас ваксинопрофилак-
тиката на РМШ вече е достъпна
и за момичетата на 10-11 г.
Досега момичетата, навършили
12-13 г., можеха да се ваксини-
рат. Новата възможност е бла-
годарение на удължаването на
Националната програма за
първична профилактика на
РМШ до 2024 г.

Според специалистите, за да
има успех профилактиката, вак-
синационният обхват трябва да
достига до 70-75% от момичета-
та в тази възраст всяка година.
Тоест от родените около 30 хил.
момичета годишно от даден на-
бор, държавата би трябвало да
осигури финансиране за около
21 хил. в съответната възраст.

“Момичетата се заразяват с
човешкия папилома вирус

(HPV), предизвикващ РМШ, при
първия или следващите сексуал-
ни контакти. Пикът на инфекци-
ята е между 16 и 20 г.”, обясня-
ва доц. д-р Илия Карагьозов. За
развитие на предракови проме-
ни на маточната шийка минават
от 5 до 7 г., а след още толкова
се развива рак на маточната
шийка. Той е категоричен, че
освен ваксините, МЗ и държава-
та трябва да решат най-накрая
кога ще започне национален по-
пулационен скрининг за РМШ,
защото последиците от това за-
боляване са разрушителни.
ДУМА припомня, че спомена-
тата програма съществува от
около 10 години, а в началото

интересът към нея бе голям, но
впоследствие някои непровере-
ни и недостатъчно ясно опро-
вергани от здравните власти
съобщения накараха хората да
се отдръпнат от ваксинацията.
А това очевидно нанася щети на
децата ни. В немалко развити
държави срещу човешкия папи-
лома вирус ваксинират и мом-
чета. “Ракът на маточната ший-
ка е само върхът на айсберга.
Има достатъчно данни за
връзката му и с други злокаче-
ствени заболявания и при двата
пола, като рак на ларинкса, на
ануса, и др. Проблемът с HPV е
много голям”, припомня доц.
Карагьозов по време на уеби-

нар, посветен на проблема.
“Делът на ваксинираните започ-
на от 36% в началото, после
падна до 5-7% и сега е 15-20%
годишно”, казва д-р Радосвета
Филипова, държавен експерт в
МЗ. Тъжна констатация за ро-
дители, каквито са българските
- толкова силно загрижени за
здравето на децата, че дори в
пандемията от КОВИД-19 чес-
то категорично отхвърлят и
носенето на маски от подраст-
ващите, и извършването на ан-
тигенни тестове, защото били
инвазивни, докато в австрийски
училища последното е задължи-
телно два пъти седмично, а при
отказ - детето остава на онлайн
обучение.

“Необходими са всички ин-
формационни канали, трябва да
се обясни важността на пробле-
ма и че съществува решение”,
категоричен е доц. д-р Любомир
Киров, председател на Национал-
ното сдружение на общопракти-
куващите лекари. Според д-р
Станимир Хасърджиев - изпълни-
телен директор на Национална-
та пациентска организация, вак-
синопрофилактиката по принцип
трябва да бъде застъпена много
по-широко в образованието. Той
е категоричен, че е необходим и
добре структуриран национален
скрининг.

Ползите от „онази ужасна нощ през пролетта”
сами решаваха да се пазят от новия коро-
навирус и неистово купуваха маски и ги
носеха, то когато правителствата нало-
жиха тази противоепидемична мярка,
почти всички обясняваха колко вредни
са маските, без дори да имат доказателст-
ва за това. Затова събрахме от различни
източници повече от 5 причини, заради
които може би тази година мнозина ще
приемат не толкова “на нож” промяната

часове. Проучване от 2017 г., публикува-
но в “Епидемиология”, разкрива, че слу-
чаите на депресия се увеличават с 11%,
когато часовникът се измести през ноем-
ври. Сезонното афективно разстройство
е причинено от “биохимична промяна в
мозъка, предизвикана от по-кратки дни и
намалена слънчева светлина през зима-
та”, според Хисахо Блеър от Национал-
ния алианс за психични заболявания.

 Ще спечелим 1 час повече за почив-
ка на уморените ни очи, които в следва-
щите няколко месеца ще бъдат всеки-
дневно изложени с по 60 минути по-мал-
ко на флуоресцентна светлина (преобла-
даващото в повечето офиси и дори домо-
ве осветление). Изследване от 2011 г.,
публикувано в American Journal of Public
Health, показва, че това осветление е
свързано с повишен процент на напре-
жение на очите и очни заболявания.

 Ще бъдем по-сигурни на пътя, защо-
то шофирането на дневна светлина е по-
лесно, а със смяната на времето, печелим
1 час. Според проучване от 2004 г. в “Ана-
лиз и предотвратяване на злополуки”, ако
лятното часово време се приеме целого-
дишно, животът на 366 шофьори и пеше-
ходци в САЩ ще бъде спасен всяка година.

 Ще ходим повече. Проучване от
2017 г., публикувано в Journal of
Environmental Psychology, установява, че
допълнителната дневна светлина увелича-
ва с 62% пешеходците и с 38% велосипе-
дистите. Да не забравяме ползите за здра-
вето от ходенето и карането на колело.

 Ще се отървем от нежеланите “зим-
ни” килограми. Получаването на допълни-

телна слънчева светлина по време на
ходене може да е ключът към загубата на
последните 10 кг веднъж завинаги. Про-
учване на Центъра за изследване на рака
на Фред Хътчинсън през 2014 г. разкри-
ва, че жените с наднормено тегло, които
увеличили приема на слънчевия витамин
Д до достатъчни нива, са загубили пове-
че тегло, отколкото тези, които само са
били на диета и са спортували.

 По време на лятното часово време
не е необходимо да сте супер ранобуден,
за да видите изгрева, което може да има
сериозни ползи за здравето. Проучване
от 2003 г. в Journal of Psychosomatic
Research установява, че събуждането за
посрещане на изгрева намалява шанса на
човек за депресия.

 Повече време за синтезиране на
витамин Д. Голямо проучване от 2008 г.
в “Здравни перспективи на околната сре-
да” твърди, че има безброй ползи от из-
лагането на ултравиолетови лъчи, които
отхвърляме поради съобщения за вреда-
та, причинена от прекомерното излагане.
Производството на витамин Д насърчава
здравите кости, намалява кръвното наля-
гане, помага на добрата работа на сърце-
то, а и както стана ясно напоследък, е
добро оръжие срещу КОВИД-19.

 Ще пием по-малко алкохол. Дълги-
те, студени зимни дни карат всеки да
очаква с нетърпение чаша-две червено
вино или концентрат. Изследванията на
BACTrack през 2014 г. показват, че хора-
та са склонни да пият повече от декември
до март, отколкото по всяко друго време
на годината.

заведения, гледане на среднощни телеви-
зионни филми и предавания или не много
смислени разговори в социалните мре-
жи. Най-вероятно причината за недовол-
ството е, че някой друг (правителствата
например) им налагат лятното или зим-
ното часово време, докато пропилените
нощни часове в чата са техен доброволен
избор. Подобно на предпазните маски -
докато преди повече от година хората

на времето на 27 срещу 28 март. Все пак,
28 март е неделя - почивен ден, и всеки
може да се подготви за “съдбоносната”
промяна. А и тази година навярно точно
в този ден ще отсъства аргументът, че
трябва децата да бъдат подготвяни за
учебния ден в понеделник, защото пове-
чето от тях са на онлайн обучение.

 Ще се отървем бързо от сезонната
депресия, характерна за дългите тъмни
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Влюбеният в балета

Ирен ТАНЕВА

За Никола Хаджитанев танцът е малко закъсняла любов
и съзнателно избран път

Цялата фамилия на Никола Хаджи-
танев е тясно свързана с изкуството.
Баща му е художник. Майка му рабо-
ти дълги години в киното. Леля му е
цигуларка, водач на втори цигулки.
Двамата му дядовци са оперни певци.
Една от братовчедките е балерина от
класа на Маша Илиева. Тя предлага на
майка му Никола да се яви на изпит в
балетното училище и той постъпва там
в трети срещу четвърти клас. Със съу-
чениците му формират доста силна
мъжка група. Преди това не е гледал
балетни спектакли. Покрай братовчед-
ката е имал досег с това изкуство, но
не е планирал да се занимава с него. С
годините обаче все повече се влюбва в
балета и решава, че това е неговият
път. Съвсем логично следва завършва-
нето на специалностите “Балетна ре-
жисура” и “Балетна педагогика” в
Академията за музикални, танцови и
изобразителни изкуства в Пловдив и
второ висше образование - “Арт ме-
ниджмънт”, пак там.

Тогавашното момче вече е на три-
десет и три и е премиер-солист (тан-
цува първите роли) на Софийската
опера - вече 14 години. Всъщност,
поверяват му повечето от тях още от
постъпването в нея. Изявите обаче не
са само у нас. С партньорката му Мар-
та Петкова гастролират в чужбина и
то доста често. Гостували са на
Кремълския балет. Изпълнявали са
главните роли в постановката “Кор-
сар” не къде да е, а в “Болшой театър”.
Имали са гастроли в Съединените
Щати, Япония, Германия и Италия.

Като най-големи свои постижения
определя достигането до финал в Меж-
дународния балетен конкурс във Варна
(заедно с други десет свои колеги). Не
взема награда, но смята участието си в
престижното танцово състезание за
немалко постижение, защото има силна
конкуренция. Доста от другите фина-
листи сега са много известни, успели
балетисти. Печели също така отличие
за партньор - пак на този фестивал,

Участва във фотосесия за
благотворителния проект
на Pet sisters, посветен
на приют за кучета

С Марта Петкова си партнират и в “Кармен”

Голямата награда на конкурса “Анас-
тас Петров”, първо място за класичес-
ки балет и второ за модерен - в Италия,
приза “Златно перо” - на слушателите
на “Класик ФМ радио”. Удостоен е с
множество грамоти и стипендии. Радва
се, че някой оценява работата му. Ху-
баво е хората да бъдат стимулирани, а
това е един от начините.

Сред “големите” му роли (с цялата
условност на израза) са Джон от “Зор-
ба гъркът”. Изпълнявал го е и у нас
(почти в цяла България), и в чужбина.
Публиката го харесва. Също се
превъплъщава в Базил в “Дон Кихот”,
в Солор в “Баядерка”. Освен че са
успешни, тези образи са и сред люби-
мите на самия Никола Хаджитанев.
Много обича и Хосе от “Кармен”, и
Арман от “Дамата с камелиите”. Ни-
кога обаче не е имал възможност да
изпълни главната мъжка роля в “Ромео
и Жулиета”. Надява се да възстановят
спектакъла и тогава да получи този
шанс. Иска му се да танцува и Евгений
Онегин, заради хореографията на све-
товноизвестния Джон Кранко, чийто
спектакъл е гледал. Много е трудно
обаче човек да е универсален - да може
да изпълнява много стилове. Но Нико-
ла Хаджитанев е танцувал и съвреме-
нен балет. Стреми се всяка роля да
пресъздаде с характерните й движения
и пластика. Смята, че артистът трябва
да се доближи максимално до героя, да
даде всичко от себе си. Един дивак,
например, е съвсем различен от прин-
ца като поведение и оттам - като пре-
творяване от страна на танцьора.

От друга страна, но пак свързано с

работата - балетистите от трупата на
Софийската опера са много близки
помежду си. Като голямо семейство
са. Прекарват доста време заедно. И
извън София колегите ги приемат мно-
го топло. На сцената му е приятно -
работи, чувства се добре с всички. С
Марта Петкова - диаманта в тази общ-
ност - си партнират отдавна. Доста са
пътували и работили заедно. Ясен
Вълчанов дълги години е негов репе-
титор. Дал му е много, помогнал му е
в професионалното развитие и израс-
тване. От режисьорите работи най-
добре с Петър Луканов - хореограф на
“Козия рог” и много други балетни

спектакли. Би му била любопитна твор-
ческата среща с Пол Уайтфут - гледал
е негови спектакли в интернет, с Уи-
лям Форсайт - много добър съвреме-
нен хореограф, с Иржи Килиан...
Извън това - в момента подготвя пре-
миери - “Танго” и “Лебедово езеро”.

На нас - зрители, читатели, слуша-
тели - творческите професии може да
изглеждат лесни, не особено сериоз-
ни, защото някои смятат, че артистите
работят, но и се забавляват. Това оба-
че съвсем не е така. Никола Хаджита-
нев няма много време за почивка. През
лятото има гастроли. Участва в балет-
ната академия на примата Диляна
Никифорова в село Мариан. По прин-
цип е човек, който обича да е ангажи-
ран. Почива на море, ако има късмета
да му се намерят десетина свободни
дни. Хубаво е да се почива - чисто
физически - тялото се отморява. Но в
тази професия не трябва да е много -
човек се отпуска, губи тренинг. Балет-
ната сцена е рискова - една травма
може да сложи край на кариерата. И
затова танцьорът трябва да е в конди-
ция. А иначе - като всеки млад човек -
отдъхва с приятели в заведения. Не се
ограничава от излизания, купони. Но
гледа да има мярка.

И е пълен с идеи за неща, които му
се иска да направи в бъдеще. Напри-
мер, да се насочи към хореографията -
да реализира свой собствен спектакъл.

В личен план се чувства удовлетво-
рен. И как да не е така - има прекрасни
родители, син на осем години, който е
ученик в музикалното училище със спе-
циалност “Тромпет”. Когато са заедно,
обръщат внимание на музикалния ин-
струмент, но и играят, излизат навън,
ходят на кино, на театър. По принцип
Никола Хаджитанев не обича да гово-
ри за себе си. Споделя, обаче, че се
стреми да намира време за приятелите,
за родителите си. Харесва му и да е
насаме със себе си, да остава вкъщи.

Малцина може би знаят, че обича
да реставрира разни неща. Преди вре-
ме имал мотор, който поправил с по-
мощта на приятели. Не пропуска и да
чете - Кърт Вонегът, Оскар Уайлд...
Гледа и филми - такива, които вече не
са модерни, но го обогатяват емоцио-
нално и духовно, от старото руско
кино, например. Търси доброто у хо-
рата, старае се да е спокоен, да не се
нервира дори и от софийския трафик.

Това е досегашният житейски и
творчески път на Никола Хаджитанев.
Любовта към балетното изкуство при
него идва с времето, но пътят му е
избран не току-така, даже напротив. И
ще продължава, без съмнение, все на-
пред. А талантът му ще се развива все
към по-високи нива.

Сцена от балета “Дон Кихот” -
с Марта Петкова

Със сина си Боян и
майка му Анелия

СНИМКИ ФЕЙСБУК
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Пагубният модел на ГЕРБ
не подмина и отбраната
Трите най-големи проблема в Българската армия
са недокомплект, модернизация и корупция, казва
водачът на листата на „БСП за България” в Сливен

АТАНАС ЗАФИРОВ:

АТАНАС ЗАФИРОВ е роден в Бургас. Завършил е
български език и история във ВТУ “Св. Св. Кирил и
Методий”, а след това и финанси в същия универси-
тет. Народен представител в 42-рото и 43-тото НС.
Зам.-председател на БСП по коалиционната политика.
Два мандата е председател на Съвета по отбрана на
БСП. Автор е на аналитични и научни публикации и
студии в областта на борбата с корупцията, външна-
та политика, отбраната и националната сигурност.

Интервю на Петър ВАСИЛЕВ

 Г-н Зафиров, ако БСП
управлява Министерство-
то на отбраната, какво не-
забавно бихте променили в
сектора?

- За да работи организа-
ционна структура добре и да
постига необходимите резул-
тати, е необходимо органът,
който я ръководи и направля-
ва, да работи ефективно. За
съжаление, Министерството
на отбраната, макар и систем-
но отстъпвано на коалицион-
ни партньори, не бе подми-
нато от срутището, наречено
“модел ГЕРБ”. Въпреки уси-
лията и високия професиона-
лизъм на българските воен-
нослужещи, политическите
ръководства в пълна степен
възпроизведоха този пагубен
модел на управление, за да
стигнем до днешните нерадо-
стни реалности.

Най-важните изисквания
да работи една администрация
качествено са провеждането
на честни конкурси, реалната
отчетност и обективният кон-
трол. Не че сега не се провеж-
дат конкурси - провеждат се,
но накрая винаги печели оп-
ределен човек, в повечето слу-
чаи силно политически анга-
жиран. Не че сега не се прави
отчет - прави се, но в много
случаи той не е обективен
поради предната причина.
Контролът съществува, но е
неефективен. Инспекторатът
на МО трябва да стане осно-
вен орган за контрол, който
да оценява изпълнението на
целите на отбранителната по-
литика, способностите на
Въоръжените сили, изпълне-
нието на стратегическите, до-
ктриналните и нормативните
документи и ефективността на
инвестициите в отбрана.

След като всичко това
бъде постигнато и админист-
рацията заработи качествено
и без политически заигравки,
се надявам, че към всички
проблеми ще се подхожда
компетентно, за да се реша-
ват ефективно и ефикасно.

 Кои са най-големите
проблеми на Българската
армия?

- На първо място е про-
блемът с недокомплекта, кой-
то незабавно трябва да започ-
не да се решава професионал-
но. Министърът на отбраната
реагира емоционално преди
дни и отрече проблема, но той
съществува. Да, в условията

на криза и наличие на безра-
ботица броят на кандидатите
за военна служба се увелича-
ва, но кандидати като функ-
ция на безработицата не да-
ват устойчиво решение на ка-
дровия проблем в армията. За
неговото решаване са нужни
няколко неща. Заплатите на
военнослужещите трябва да
се повишат до нива, сходни с
тези на аналогични длъжнос-
ти в цивилния живот. Освен
заплата, военнослужещият
трябва да получава и допълни-
телно заплащане - компенса-
ция за условията на труд, за-
етостта му и други особенос-
ти на военната служба. Тряб-
ва да се изгради професионал-
на система за набиране на во-
еннослужещи. Необходимо е
да се предприемат стъпки за
задържане на военнослужещи-
те. За целта трябва да се подо-
брят условията на живот, да
се създаде конкурентен соци-
ален пакет, да се даде възмож-
ност войниците да правят ка-
риера в армията.

На второ място е про-
блемът с модернизацията на
Въоръжените сили. Три са
основните проекти за инвес-

тиционни разходи. Първият е
за “Придобиване на нов тип
боен самолет” за ВВС, втори-
ят - за “Придобиване на мно-
гофункционален модулен пат-
рулен кораб” за ВМС, и тре-
тият - за “Придобиване на
основна бойна техника за из-
граждане на батальонни бой-
ни групи от състава на меха-
низирана бригада” за Су-
хопътни войски. Първите два
са стартирани, а на третия е
прекратена процедурата. Не-
зависимо, че два от проектите
са започнали, до края на 2023
г. няма да има ново въоръже-
ние и техника. За това модер-
низацията трябва да се про-
вежда синхронно за трите
вида въоръжени сили и да се
реализира поетапно за всеки
вид, чрез определяне на кон-
кретни приоритети на всеки
етап. Наличната бойна техни-
ка трябва да се поддържа,
ремонтира, модернизира и
усъвършенства до приемане
на въоръжение на новата.

На трето място е про-
блемът с корупцията, която се
проявява най-вече при обще-
ствените поръчки. Необосно-
вано се преразпределят бюд-

жетни ресурси към неприори-
тетни доставки. Не се издават
решения за класиране на уча-
стниците в законно установе-
ния срок. Сключват се рамко-
ви споразумения и договори
само с един изпълнител. Из-
бират се едни и същи изпълни-
тели на повече от две общест-
вени поръчки в рамките на
една година. Порочна е прак-
тиката техническите задания
за обществените поръчки да
се изготвят от Института по
отбрана, без той да има необ-
ходимите експерти за това,
което влияе негативно върху
целия процес. Всичко това
трябва да бъде преодоляно с
ефективен финансов одит и
контрол, с прозрачност на вся-
ка обществена поръчка.

 Какво липсва на ВВС,
на Сухопътните войски, на
флота?

- За ВВС най-важното е
придобиването на нов боен
самолет, но е важно и запазва-
нето на учебната авиация,
която е на път да бъде унищо-
жена. Придобиването на нови
трикоординатни радари също
е приоритет. Но най-специ-
фичното е осигуряването на
необходимия нальот на летци-
те. Въпреки многократните
обещания, планираният брой
летателни часове системно не
се изпълнява, а това влияе на
способностите на ВВС и
върху сигурността на летател-
ния състав.

За Сухопътни войски най-
важно е придобиването на
нови бойни машини на пехо-
тата. Сега войските разпола-
гат с бойна машина на пехо-
тата БТР-60 ПБ, постъпила на
въоръжение през 60-те, и с
танк Т-72 от 70-те години на
миналия век. Проблем тук е
попълването на недокомплек-
та, който е голям - 26%.

За ВМС е важно придо-
биването на многофункцио-
нален модулен патрулен ко-
раб и на съвременна систе-
ма за командване и управле-
ние, с която ще се подобрят
способностите за водене на
минна война и провеждане-
то на специални операции.

 Отделяме ли до-
статъчно средства за ар-
мията? Какво бихте про-
менили във финансирането
и откъде бихте взели сред-
ства?

- Проблемът с финансира-
нето на армията започна през
2010 г., когато тогавашният
министър на отбраната Нико-
лай Младенов (в първото пра-
вителство на Бойко Борисов)
върна 400 милиона лева от
бюджета на МО. Оттогава
армията е недофинансирана и
започна да губи способности.
Приетият национален план за
достигането на 2% от БВП за
разходите за отбрана до 2024
г. е реалистичен и изпълним.
Това е ангажимент, който

страната ни е приела на сре-
щата на върха на НАТО в
Уелс (2014 г.). Тези средства
са достатъчни, стига да бъдат
изразходвани правилно. Инве-
стиционните проекти за мо-
дернизация обаче трябва да се
финансират от централния
бюджет, за да не бъдат в
ущърб на оперативната и бой-
ната подготовка на военните
формирования.

 Трябва ли и какво бих-
те искали да промени Бълга-
рия по отношение на член-
ството й в НАТО?

- Членството ни в НАТО е
в центъра на отбранителната
политика на страната. Бълга-
рия трябва да продължи да е
активен и предвидим член на
алианса и да допринася за ус-
пешната му дейност чрез ак-
тивно участие в инициативи и
програми. Приносът ни към
НАТО трябва да включва ак-
тивна работа за укрепване на
политическия диалог, принос
към операциите и мисиите,
развитие на договорените спо-
собности, подкрепа на поли-
тиката на отворени врати.
Вече близо 17 години сме
член на НАТО, но все още
наши офицери не заемат важ-
ни и отговорни позиции в
структурите на алианса. Не
сме се възползвали от нито
една негова програма, свърза-
на с въоръжение и техника.
Дори при закупуването на
самолетите Ф-16 плащаме по-
висока цена от страна, която
не членува в НАТО.

След толкова години член-
ство все още не можем да се
похвалим със съществен при-
нос към организацията. Засе-
га се очертаваме повече като
консуматор на сигурността,
произтичаща от това членст-
во. Не говоря само за участие
на наши формирования и офи-
цери в щабовете, а за интегра-
цията на военнообразовател-
ната система и научната ра-
бота. Отделни преподаватели
или изследователи участват в
програми по обмен или по
проекти, но липсва цялостна
политика за това. Оттук е и
нашето изоставане при въвеж-
дането в обучението на най-
новите достижения и в разви-
тието на научноизследовател-
ската работа. Безнадеждно
изоставаме в научните публи-
кации в чужди специализира-
ни издания и в регистриране-
то на наше военно списание в
международния обмен.

 Оптимист ли сте за
Българската армия?

- Разбира се! Независимо
от разпада и сриването на цели
обществени системи, Българ-
ската армия е непоклатима. Тя
е била, е и ще бъде гарант за
свободата и независимостта на
Отечеството. Няма сила, коя-
то да я извади от сърцата и да
я лиши от любовта на българ-
ските граждани.
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Вървейки по булевард “Вла-
дислав Варненчик” във Варна,
няма как човек да не забележи
огромна снимка на стената на
Централната поща. Портретите,
които поставяха на партийните
вождове по време на комунис-
тическите празници, приличат
на снимка от служебна карта в
сравнение с тая по размер. След-
ващите редове са за Веселин Ма-
решки, за отношението му към
града и гражданите, които при-
влича за помощници, за да реа-
лизира своите интереси.

Навярно нямаше да се зани-
маваме с този човек, ако не бях-
ме гледали срещата му с прези-
дента Румен Радев и включване-
то му отново в предизборната
битка. Дали харесваш президен-
та като личност си е твоя рабо-
та, но неуважението към инсти-
туцията и към това, че той е
избран с 2,5 милиона гласа, го-
вори за твоята култура и морал.
Трябва сериозно обучение и
старание, за да придобиеш такъв
просташки изказ.

По време на местните избо-
ри през 2011 г. няколко човека
бяхме избрани за предизборен
щаб на малка социалдемократи-
ческа партийка, отцепила се от
Евролевицата. Наивно смятах-
ме, че ще можем да допринесем
нещо за възраждането на нашия
град след разрухата и корупци-
ята при кмета Кирил Йорданов.
Заводите фалираха един след
друг - Корабостроителният,
Кораборемонтният, Радиолока-
ционният, Заводът за дизелови
двигатели, Шивашкият завод
“Дружба”, Захарният завод в
Девня, ТЕЦ “Варна”, Пивовар-
ният завод. В центъра на града

Как Марешки прави избори
Из опита ни отпреди десет години

събориха стари красиви къщи.
Хиляди безработни, всеки стя-
га куфарите за чужбина. Иван
Костов обяви, че на България й
трябват нов тип предприемачи
- бизнесмени. Господинът Ма-
решки е точно такъв.

Появи се той тогава с пред-
ложение: “Ако приемете, оти-
ваме заедно на избори. Вие ще
подкрепите кандидатурата ми
за кмет и мои хора - за общин-
ски съветници, аз поемам раз-
ходите по изборната кампа-
ния”. Лидерите подписаха спо-
разумение и започна подготов-
ката. Да организираш над 400
човека за застъпници и още
толкова - за наблюдатели, да им
обясниш какви са им правата и
задълженията, да им проведеш
обучение не е никак лесна ра-
бота, изисква време, безсъние
и лични средства, защото други
не бяха договорени. Застъпни-
ците според споразумението
получаваха 50 лв. на два пъти,
преди и след изборите. При 100
лв. пенсия 50 лв. бяха сериозни
пари за бедни и безработни
хора. Виждали сме как хора
вземат парите, купуват си хляб
и само хляб ядат. Парите се
раздаваха от момичета, които
Марешки бе изпратил.

След време разбрахме, че
този високоморален човек е
сключил споразумения и с
други партии!

Една седмица преди избори-
те ангажирахме три помещения
за обучението на застъпниците,
да се подпишат декларациите, да
си получат половината възнаг-
раждение. Марешки изпрати
момичета, които раздаваха па-
рите. В един момент някой се

обади на хората на Марешки, те
захвърлиха всичко и напуснаха.
Едновременно в трите пункта.

Нахлуха пет автомобила с
полиция, следователи, дежурен
прокурор, телевизия и започна
персонална проверка на всеки
присъстващ до среднощ. При-
браха цялата документация, за-
писаха данните на всеки и си
заминаха. През цялото време
телевизията излъчваше на живо
как органите на реда са залови-
ли организация, която купува
гласове. Дни наред телевизията
и радиостанциите коментираха
“големия удар” на органите на
реда във Варна. След няколко
дни на проверка и разпити се
оказа, че всичко, което сме пра-
вили и правим, е според закона.
Върнаха документите.

Лошият привкус на преда-
телството остана, задавахме
въпроса кой предупреди моми-

четата на Марешки, които пла-
щаха, че след 5 минути поли-
цията ще блокира залите за
обучение на застъпници. Ис-
тинският кошмар обаче настъ-
пи след изборите, когато тряб-
ваше да се плати останалата
част от уговорените пари на
застъпниците, които си бяха
свършили работата. Хората на
Марешки изчезнаха, пари
няма. Откъде ние да намерим
на 400 души по 25 лв. за това,
че човекът от голямата снимка
искал да става кмет. Много
хора не си получиха възнаг-
раждението. Що срам брахме.

Сега Марешки предлага
пари открито в медиите - ако
не си изпълнел обещанията,
давал 5000 лв. Че това е жива

покупка на гласоподаватели.
Полицията спи ли?

Ако си опънеш палатка на
пясъчната ивица, ще те глобят,
Марешки си построи къща. Ко-
кошарник била. В общината
слепи ли са? В Морската гра-
дина във Варна е забранено
строителството - за големия
моралист и патриот това не
важи. За тези избори се сду-
шил с Валери Симеонов. И той
като него чист като сълза биз-
несмен и патриот. Да не про-
пищи и той след вота за не-
изпълнени ангажименти...

Накрая само ще попитаме -
каква душа трябва да имаш, ко-
гато знаеш колко народ си изма-
мил, да четеш морал на прези-
дента на България?!

В България има 18 министерства. По
социалистическо време бяха 12. Тогава
всичко беше държавно и те ръководеха
производствените процеси. Сега, кога-
то почти всичко е частно, каква е ролята
на тези министерства, пренаситени с
агенции и чиновници? Каква е ролята
например на Министерството на окол-
ната среда и водите? Дейността му се
свежда до това да издава корупционни
разрешителни и лицензи. Ако се чуе,
че някъде има замърсена река или из-
мряла риба, отиват да направят про-
токоли, и ако евентуално открият
нарушителя, го санкционират.

Компонентите на природата са гори-
те, водите и земята. Това означава, че
най-функционално ще бъде едно Минис-
терство на горите, водите и опазването
на природната среда. Тогава горските
контрольори ще следят за хигиенното
състояние на районите, ще наблюдават и
язовирите. Басейновите дирекции ще
вършат своята работа в рамките на ми-
нистерството. Сега горският сектор е
пренебрегнат, никога България не е била
без горско ведомство, а горите са над
40% от територията на страната. Сега
има Министерство на земеделието и
храните, а по-късно добавиха и горите.
За горите отговаря зам.-министър, кой-
то не е лесовъд, и една мижава агенция,

Искам да изразя съпричастност към
проявяваната от ДУМА справедлива
бдителност към зачестилите фашистки
прояви в нашето общество. Като напри-
мер вандалското поругаване в София на
плочата и паметта за Петимата от РМС
- Адалберт Антонов, Йорданка Николо-
ва, Александър Димитров, Лиляна Ди-
митрова и Свилен Русев. Или заливане-
то с червена боя на барелефа на Ди-
митър Благоев в Пловдив.

Спомням си и за свалянето неотдавна
на възпоменателната плоча на загиналите
в борбата с фашизма през 1941-1944 г.
четирима възпитаници на механотехни-
кума в гр. Бургас. Плочата бе на една от
колоните на входа на сградата. Вместо
нея е монтирана нова - с наименованието
на гимназията. Празно място има до-
статъчно, а над тази плоча с големи букви
има по-старо наименование на училище-
то. Логично е това действие да е продик-
тувано “отгоре”. Ако бе инициатива на
ръководството на гимназията, щеше да се
случи сигурно преди 25 години, когато бе
демонтиран паметникът на Георги Дими-
тров, патрон на училището.

Искам да споделя за още един варвар-
ски акт спрямо паметта на Лиляна Дими-
трова. В началото на “демокрацията”
Втора гимназия “Лиляна Димитрова” в

ГНЯВ

Не секва фашистката
вандалщина у нас

СПЕШНОСТ

Трябва реформа в опазването
на природната среда

Марешки купи дори емблематичната сграда на Централната поща във Варна...

Предизборният щаб на ПДС във Варна през 2011 г.

Христо В. ХРИСТОВ -
РЕФЕРЕНТА, Правец Инж. Филип СТОЯНОВ, Бургас

която е почти без права и със съмнител-
на компетентност. Дърводобивните фир-
ми шестват безнаказано из горите. Сече
се безразборно и се похабява ценна стро-
ителна дървесина за дърва, които се из-
насят в чужбина. Дървообработващата
промишленост е унищожена. Преди го-
дини писах по въпроса за горите до
министър-председателя - нито отговор,
нито някакви мерки.

Необходима е реформа в сектора на
опазването на природната среда.

Пловдив бе преименувана на “Патри-
арх Евтимий”. Улицата, носеща нейно-
то име, стана “Мария Луиза”, а памет-
никът й бе демонтиран. Ние, седмина
все още живи ученици от завършилия
през 1954 г. 11 “в” клас на Втора гим-
назия “Лиляна Димитрова”, която тога-
ва бе елитната в Пловдив (нямаше още
математическа, нито езикови), смятаме
това действие за кощунство, несправед-
ливост и жестокост! По този начин не
може да стане никакво обединение на
нацията. Управляващите много добре
го знаят, но насърчават разделението.

Никъде по света не се рушат па-
метници на антифашисти. Справедли-
востта изисква отново да се монтира
паметникът на Лиляна Димитрова,
чиято борба е не срещу държавата, а
срещу фашизма в държавата.

Нашата младост отдавна отмина, не
сме в състояние да въздействаме върху
нищо, не можем нищо да променим. У
нас властта не тачи възрастните, не чува
гнева ни от несправедливостта, както и
тревогата ни от несигурното бъдеще на
подрастващите поколения.
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Картина на Климт
се завръща във Виена
след сто години
„Дамата с ветрило” ще бъде изложена в музея „Белведере” от 25 март

Софийската опера
и балет представя
„Атила” чрез OperaVision

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

След изключителния успех на
излъчването на “Борис Годунов” от
Мусоргски през лятото на 2020 г.,
Софийската опера ще покаже още
един спектакъл чрез платформата
OperaVision. На 19 март от 19 ч.
централноевропейско време зрите-
ли от цял свят ще могат да гледат
онлайн излъчването на “Атила” от
Верди. Впечатляващата постанов-
ка на Пламен Карталов на истори-
ческата крепост Царевец край Ве-
лико Търново е реализирана през
2011 г. Многомилионната публика
на платформата OperaVision ще
види един изцяло български солис-
тичен състав - ролята на Атила е
пресъздадена от световнопризна-
тия бас Орлин Анастасов, който
дебютира с нея в “Ковънт Гардън”,
Лондон (2002), когато е само на
26 години. Две седмици преди про-
дукцията във Велико Търново, Ана-
стасов се представя със същата
роля и в “Ла Скала” в Милано. В
ролите са още Радостина Никола-
ева (Одабела), Венцеслав Анастасов
(Ецио), Даниел Дамянов (Форесто),
Димитър Станчев (папа Леоне) и
Пламен Папазиков (Улдино). Дири-
гент е Алесандро Санджорджи, сце-
нографията е на Борис Стойнов, а
костюмите - на Любомир Йорда-
нов. Участват оркестърът и хорът
на Софийската опера и балет.

Разходка в... XXI век
с Мария Райчева

Изложбата на Мария Райчева
“Еко тур” е подредена до 31 март в
галерията на СБХ на ул. “Шипка” 6,
ет. 2. Обругана природа и застрашен
животински свят, варварско обез-
лесяване, обсесивно консуматорст-
во и безмилостно замърсяване, пре-
заселване и мрачни хабитати - това
ще бъдат нашите спирки по следи-
те, оставени от вчерашния и днеш-
ния човек. Един своеобразен калейдо-
скоп от природно-урбанистични и
екзистенциални мотиви и сюжети.
За много от последствията от
човешката дейност не си даваме
сметка, за други слушаме в новини-
те и ни се струват някак далечни
или вече сме свикнали и ги приемаме
за нормални. Дали визуализирането
и фокусирането на вниманието
върху проблемите на екологията би
променило дори и минимално наше-
то мислене и действия? Или вече
приемаме за установен ред това,
което ни заобикаля? И това е
новата ни нормалност? Изложба-
та се осъществява с подкрепата на
програма “Творчески инициативи”
на НФ “Култура”.

СНИМКА ©  BELVEDERE,
WIEN/MARKUS GUSCHELBAUER

Густав Климт, “Дамата с ветрило”

В първата част на изложбата кар-
тината ще бъде представена заедно с
други недовършени творби на худож-
ника. А втората част, която ще бъде
открита през октомври, е посветена на
влиянието на японското и китайското
изкуство върху по-късното творчест-
во на Климт, научи ДУМА от Ойро-
ком-ПР София, част от мрежата за меж-
дународни връзки на Община Виена.

От картината “Дамата с ветрило”
лъха изискана елегантност, мъдрост и
дистанция, отразяваща се само в едва
забележимата усмивка. Но коя е жена-
та, изобразена от Климт? Със сигур-
ност може да се каже, че това не е
някоя от известните дами от виенско-
то висше общество от онова време,
които също са често рисувани от ху-
дожника. Предполага се, че за тази
картина е позирал един от моделите
на Климт, който той е използвал и за
други портрети. Макар и недовърше-
на, творбата въздейства изключително
силно с интензивните си цветове. Ку-
раторът Маркус Фелингер открива
сходства между съблазнителната поза

и загатнатата голота на модела със
силно изразената еротика при “Юдит”,
но посочва, че в това произведение се
забелязва промяна на стила на Климт
в посока експресионизъм.

Според най-новата информация
“Дамата с ветрило” е изложена за по-
следно пред публика във Виена през
1920 г., като тогава е предоставена от
индустриалеца Ервин Бьолер. Карти-
ната е собственост на фамилията Бьо-
лер в Швейцария от 20-те години на
миналия век. Предполага се, че през
50-те години на ХХ в. австрийският
колекционер Рудолф Леополд е купил
картината от тях. В началото на 90-те
тя се появява в САЩ, където е прода-
дена на търг. След това властите за-
почват разследване срещу неизвестно
лице за нелегален износ на произведе-
ние на изкуството, но делото е спряно
поради невъзможност да бъдат иден-
тифицирани виновните. Настоящият
собственик не е бил запознат с преди-
сторията на собствеността. За да може
след толкова години картината да бъде
изложена във Виена, австрийската
държава гарантира правата на собст-
веника, включително и връщането на
творбата след закриването на излож-
бата. Картината ще може да се види от
25 март т.г. до 13 февруари 2022 г.

Излезе сборник с разкази и новели от Анжел Вагенщайн

Сборника с разкази и но-
вели “Отвъд стените”, под-
писан от именития българ-
ски писател, киносценарист
и общественик Анжел Ваген-
щайн, публикува издателст-
во “Колибри”.

По думите на Димитър
Танев от сп. “Пламък”, твор-
бите на Вагенщайн са свое-
образна “тежка артилерия”
сред белетристичното мно-
жество у нас. Те реаними-
рат накърнената истина, че
прозата, и романът специал-
но, трябва да покрива онзи
смисъл, който французите са
вложили в изначалното belles
lettres (изящна литература):

да изписва и обобщава чо-
вешки характери и драми,
възходи и падения, да нищи
и събира история и съвре-
мие, да излъхва мъдрост и
жизнелюбие, да ни чисти, об-
лагородява и въздига.

Анжел Вагенщайн е роден
в Пловдив през 1922 г., но
прекарва детството си в Па-
риж, където родителите му
емигрират по политически
причини. Като участник в
Съпротивата е инквизиран
жестоко и осъден на смърт от
фашистките власти. Сцена-
рист е на десетки игрални, до-
кументални и анимационни
филми, носител е на престиж-

ни награди от световни кино-
форуми, както и на множест-
во национални и международ-
ни литературни отличия. Зна-
ков за творчеството му е бе-
летристичният триптих “Пе-
токнижие Исааково”, “Далеч
от Толедо” и “Сбогом, Шан-
хай” - съчетание на ерудиция,
съкровеност и мощна повест-
вователна енергия.

Освен в България, книги-
те на Анжел Вагенщайн са
публикувани в Германия,
Русия, Франция, Чехия,
САЩ, Канада, Австралия,
Нова Зеландия, РС Македо-
ния, Испания, Полша, Ита-
лия и Израел.

Италианският режисьор Фредо Вала
засне филм за богомилството

СНИМКA АРХИВ НА ПРОДУКЦИЯТА

В 200-минутния си филм Фредо
Вала разказва за богомилството

Италианският режисьор и сцена-
рист Фредо Вала, създал десетки доку-
ментални филми по поръчка на телеви-
зионния канал на Ватикана TV 2000,
засне лента за българското богомилст-
во. Филмът ще бъде показан на 21 март
от 14 ч. в Дома на киното в рамките на
“София филм фест”.

Мащабната копродукция на
Франция, България, Босна и Херце-
говина проследява в 200 минути
раждането на богомилското учение
през X век и разпростирането му в
Европа.

“Богре” е пътуване във времето и
пространството по следите на катари
и богомили - еретиците на Среднове-
ковието, които са се разпространили
от България до Западна Европа. Опе-

ратори са Елиа Ломбардо, Андера
Фантино, Масимилиано Никотра и
Джерардо Форнари, а сред участни-
ците пред камера освен самият Фредо
Вала, са и актьорите Джовани Фере-
ти, Оливие де Робер, Жерар Дзукето
и Мюриел Батби-Кастел.

Екипът посещава и снима Преслав
- построен като първата християн-
ска столица в Европа, Рилския мана-
стир по време на нощното бдение на
19 октомври за Успението на свети
Иван Рилски, крепостта Царевец и
Патриаршията, манастира в село
Крепча и много други места.

Сред учените, с които Вала разго-
варя във филма, са проф. Казимир
Попконстантинов, проф. Аксиния
Джурова и доц. д-р Георги Николов.
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На много места, главно в Южна България, ще има валежи от
дъжд, но от запад ще започнат да спират. Облачността над
страната още преди обяд от запад бързо ще се разкъсва и
намалява до слънчево време. Ще духа слаб, в Дунавската равнина
умерен вятър от запад-северозапад. Вечерта от юг-югозапад ще
започне ново увеличение на облачността, отначало средна и
висока. Атмосферното налягане ще е по-ниско от средното за
март, през деня ще се задържи почти без промяна.

ВИДИН
9c

СОФИЯ
6c

САНДАНСКИ
10c

ПЛЕВЕН
8c

РУСЕ
9c

ПЛОВДИВ
9c

ВАРНА
8c

БУРГАС
7c

НЕДЕЛЯ СРЯДАДНЕС СЪБОТА ВТОРНИКПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Мислете сериозно за
себе си, бъдете по-ра-
ционални по отношение
изразходването на
енергията си.

ОВЕН

Стремежът ви  към
промените ще поддър-
жа жив интереса към
новостите, но не рис-
кувайте.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Философското ви от-
ношение към живота
ще ви позволи да по-
гледнете от друг ъгъл
на проблемите.

22 май - 21 юни

РАК

Несвойствени за вас
занимания ще отнемат
част от времето ви
през деня, но няма да
съжалявате.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Очаквайте скоро значи-
телни приходи, с които
ще се стабилизирате
психически и финансо-
во.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Личният ви живот се
нуждае от известно
обновяване, време е да
откриете любовта в
живота си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Изключително  добри
попадения в сферата на
недвижимите имоти,
както и в рекламата, и
в бизнеса.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Професионалните ви
качества ще получат
добра оценка. Любими
хора ще намерят място
в живота ви.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Авторитетът, опитът
и доброто отношение
към околните ще благо-
приятстват придобив-
ките ви.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не се притеснявайте,
ако сте в началото на
нова работа, дейност
или проект. Ще са ус-
пешни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Податливи сте на на-
строението на време-
то и е възможно то да
провокира у вас нераз-
положения.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Съдбата ще ви поднесе
изненада, помагайки ви
да получите онова, ко-
ето желаете. На добър
час!

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
13.30 Œ·ÁÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ ≈‚Ó-

Ô‡î
14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
14.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30  ‡ÒËÌ /‚ Ô‡ÏÂÚ Ì‡

 ‡ÒËÌ …Ó‰‡ÌÓ‚ Ë ƒË-
ÏËÚ˙ ≈ÎÂÌÓ‚/ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.00 ¡√ ‚ÂÒËˇ /Ô/
00.50 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
01.05 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.00  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.05 »Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡ /Ô/
04.35 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰ËÂ-

ÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/
Ô/ (12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
02.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
03.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
03.40 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
04.40 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.44

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.60

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.10

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.48

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.54

21.00 ì—˙ÌË ·ËÈ˜î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.4

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî -
ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ, ÌÓ‚ ÒÂ-
ÁÓÌ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃÂ‰Ë˜ËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.4

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,
Ò.14 ÂÔ.96

02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.30

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚ-

Ë)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî

18.45 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì ‡ÚÓ ‰‚Â Í‡ÔÍË ‚Ó‰‡î

22.50 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.40 ì’‡È‰Â, ¬‡Òˇ!î - Ë„-

‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.20 ì¡ˇÎ‡ ÌÓ˘, ÌÂÊÌ‡

ÌÓ˘...î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

02.10 ì72 ÏÂÚ‡î - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ

ПРОМЕНЛИВО

7oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД

9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО С ДЪЖД ОБЛАЧНО С ДЪЖД

12oС 9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

10oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

10oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



В жилищните райони на град Токио се падат средно
по около 3000 жители на квадратен километър, което
го превръща в най-гъсто населената част на света.

Бъкингамският дворец е построен през 1702 година.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ПЕТЪК
19 МАРТ 15
2021

ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

»¬¿Õ ¬” ¿ƒ»ÕŒ¬, ıÛ‰ÓÊÌËÍ
»¬¿Õ ¬”“Œ¬, ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ‰ÂˇÚÂÎ
œÓÙ. ‰- »¬Œ ƒ–¿√¿ÕŒ¬,
ÏÂ‰ËÂÌ ÂÍÒÔÂÚ,
ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎ ‚ Õ¿“‘»«
 ¿ÀŒ‘≈– ’–»—“Œ«Œ¬,
·Ë‚¯ Ì‡ˆËÓÌ‡Î
ÔÓ ÒÔÓÚÌ‡ „ËÏÌ‡ÒÚËÍ‡
Àfi¡¿  ”À≈«»◊, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡
œÓÙ. Œ√ÕflÕ √≈–ƒΔ» Œ¬,
ÒÎÛÊÂ·ÂÌ ÔÂÏËÂ
(27.01.-4.05.2017),
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ 39-ÓÚÓ Õ—

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- «‡˘Ó Ì‡ Ò‚‡Ú·‡Ú‡ ÊÂÌ‡Ú‡ Â ‚
·ˇÎÓ, ‡ Ï˙Ê˙Ú - ‚ ˜ÂÌÓ?
- «‡˘ÓÚÓ Ì‡ ÊÂÌ‡Ú‡ ÚÓ‚‡ È Â
ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ·ˇÎ ‰ÂÌ, ‡ Ì‡ Ï˙Ê‡ -
Ô˙‚ËˇÚ ˜ÂÂÌ...

Няколко хиляди представители на
силния пол са взели участие в ново про-
учване и на всички е бил зададен един
въпрос: Как според тях изглежда пер-
фектната жена? Сред най-често среща-
ните отговори, цитирани от “Локално”,
са посочени 11 неща, заради които мъже-
те намират една жена за неотразима.
Най-важното е да се смее на шегите им.
На второ място да е по-млада от тях с
2 до 4 години. Също така очакват да има
приятна усмивка. И големият бюст е от
значение. Дългите крака също намериха
място в списъка. Успешната кариера и
добрите доходи са класирани на шеста
позиция, следвани от малки стъпала. От
значение е и образованието. Искат още
дамата да се облича в червено, да има
тесни бедра и кестенява коса.

След дългогодишен
анализ на многобройни
проучвания експерти
обобщават, че кучетата ни
правят по-добри, по-здра-
ви и по-щастливи хора.
Благодарение на тези до-
машни любимци дори най-
самотните успяват да
създадат ценни социални
контакти. Кучетата също
така подобряват настрое-
нието. Още след 15-ата
минута, прекарана с че-
тириног приятел, нивата
на серотонин в кръвта се
увеличават.

В изследване на Уни-
верситета в Мисури,
публикувано в списание
за физическа активност и
здраве, се обяснява, защо
човек е по-активен, кога-
то притежава домашен
любимец - ходи с около
28% повече и то доста

Нивата на тестостерон при
мъжете влияят на тяхната щед-
рост. Това заключение е напра-
вено от експерти от универси-
тета в Шънджън (Китай), чието
изследване е публикувано в спи-
сание Proceedings of the
National Academy of Scien.

Специалистите избрали 70
доброволци на възраст от 18 до
25 години и ги разделили на две
групи. В първата участниците
втривали в кожата си гел с висо-
ка концентрация на тестосте-

рон, а в другата - плацебо. След
това на субектите е била дадена
определена сума пари и са били
помолени да ги разделят между
близки, познати и себе си.

Оказало се, че всички мъже
проявяват еднаква щедрост по
отношение на близките си.

Мъжете описаха
перфектната жена

Кучетата ни правят
по-добри и по-здрави
Присъствието на домашни любимци вкъщи допринася
за емоционалното и социалното развитие на децата

по-бързо.
Кучетата имат и от-

лични умения за изслуш-
ване и показват ясно бе-
зусловната си любов, ко-
ето кара експерти да ги
наричат “терапевти с ко-
зина”. Дори има специал-
но обучени “утешители”
сред кучетата, които по-
магат на хора, преминали
през сериозна травма.

Лаещите домашни
любимци разбират и кога
ще припадне някой. Още
не се знае как точно го
правят, но една от теори-
ите е, че реагират на про-
мените в езика на тялото,
а според друга - надуш-
ват изменението в теле-
сните миризми. Благода-
рение на това са спасени
много човешки животи.

Благодарение на ку-
четата имунната система

на хората става по-силна
и много по-рядко ги спо-
хождат болести. Общува-
нето с домашни любим-
ци е по-ефективно за
кръвното налягане от
лекарствата, сочат резул-
татите на многобройни
проучвания. Кучетата
могат да откриват различ-

ни видове рак - на белия
дроб, на пикочния мехур,
на гърдата и на дебелото
черво. Един “догтер”
правилно насочва към
тежката диагноза при 33
от 38 пациента.

Децата, които израс-
тват с кучета, имат мно-
го по-малък шанс да раз-

вият алергия. Това е до-
казано чрез редица из-
следвания. Експерти от
испанския университет
“Ровира и Вирхили”
стигнаха до извода, че
компанията на домашно-
то куче способства за
социалното и емоцио-
налното развитие на мал-
чуганите. Специалистите
обаче подчертават, че
липсата на подобни кон-
такти с домашния люби-
мец не означава бавно
или лошо развитие.

Също така кучетата
правят хората по-щастли-
ви. Няма нищо по-хубаво
от това, да знаете че
вкъщи ви чака верен дру-
гар, който никога няма да
ви изостави, винаги ще ви
посреща с нетърпение и
ще ви даде всичката лю-
бов, на която е способен.

Много деца молят родителите си
да им вземат куче

Показват дневник на коронавируса в България върху 2263 сантиметра
2263 сантиметра - приблизително

толкова дълго е произведението “Днев-
ник. Коронавирус в България”. Върху
този свитък хартия художничката Алла
Георгиева, обитавайки “новата реалност”
извън реалността, споделя преживявания
и емоции, опитвайки се “да задържи и
запечата изплъзващото се време”.

Всичко тръгва от “случайно” намере-
но, търкалящо се в дома й руло, което
Алла започва да изпълва “в крачка със
случващите се събития на прима виста с
четка и черен китайски туш.” Първона-Част от произведенията на Алла Георгиева

чално замисленият дневник постепенно се
превръща в свитък - символ на историче-
ската памет от древни времена, отразя-
ващ като на стоп кадър драматичните
събития и безкрайния поток от всеки-
дневно течащата, свързана с пандемията
информация.

Вернисажът на художничката е достъ-
пен за ценители (при спазване на всички
противоепидемични мерки) до 23 май в
Квадрат 500, панорамна зала на VI етаж
(пл. “Св. Александър Невски”, ул. “19-и
февруари” 1).

Тестостеронът
оказва влияние
на щедростта
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12

œËÓ‰‡Ú‡ ÒÂ „ËÊË Á‡ Ì‡Ò ‚Â˜Â ıËÎˇ‰Ë „Ó‰ËÌË. » ÍÓÎÍÓÚÓ Ë ‰‡ ÒÏÂ Ì‡ÔÂ‰Ì‡ÎË
ÚÂıÌÓÎÓ„Ë˜ÌÓ, ˆË‚ËÎËÁ‡ˆËÓÌÌÓ Ë Ì‡Û˜ÌÓ, ‚ÒÂ Ó˘Â ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÏÂ ‰‡ ÒÂ Û˜ËÏ ÓÚ ÌÂˇ
Ë ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÏÂ ÓÚ ÂÒÛÒËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÌË Â ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ËÎ‡.

¬ ‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌ‡ Ì‡ ÂÔË‰ÂÏËË, ·ÓÎÂÒÚË Ë ÌÂÒË„ÛÌÓÒÚ, ÏÓÊÂ ·Ë Ì‡È-‰Ó·Ó-
ÚÓ, ÍÓÂÚÓ ÏÓÊÂÏ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÏ, Â ‰‡ ÒÂ ÔÓ„ËÊËÏ Á‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ ÒË Á‰‡‚Â Ë Á‡ ÚÓ‚‡
Ì‡ ·ÎËÁÍËÚÂ ÒË ıÓ‡.

Artemisia annua Â ·ËÎÍ‡, ÍÓˇÚÓ Â ËÁÔÓÎÁ‚‡Ì‡ ‚ Ú‡‰ËˆËÓÌÌ‡Ú‡ ÏÂ‰ËˆËÌ‡ ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ 2000 „Ó‰ËÌË. Õ‡Û˜ÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ ÔÓÍ‡Á‚‡Ú, ˜Â ·ËÎÍ‡Ú‡ ËÏ‡ ËÏÛÌÓÂ„ÛÎË‡˘Ó Ë
‡ÌÚËÓÍÒË‰‡ÌÚÌÓ ‰ÂÈÒÚ‚ËÂ. ¡ËÎÍ‡Ú‡ ÔÓ‚Ë¯‡‚‡ Ò˙ÔÓÚË‚ËÚÂÎÌËÚÂ ÒËÎË Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡.

œÂÁ 2015 „Ó‰ËÌ‡ ÕÓ·ÂÎÓ‚‡ Ì‡„‡‰‡ Á‡ ÙËÁËÓÎÓ„Ëˇ Ë ÏÂ‰ËˆËÌ‡ Â ÔËÒ˙‰ÂÌ‡
Ì‡ ‰ÓÍÚÓ fi˛ TÛ Ë ÌÂÈÌËˇ ÂÍËÔ Á‡ ÓÚÍËÚËÂÚÓ ËÏ Ì‡ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌËˇ ÔÓ‰ÛÍÚ artemisinin,
ËÁ‚ÎÂ˜ÂÌ ÓÚ Artemisia annua. ƒÓÍÚÓ fi˛ “Û ÔÓÎÛ˜‡‚‡ Ì‡„‡‰‡Ú‡ Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ‡·ÓÚ‡
‚˙ıÛ —Î‡‰ÍËˇ ÔÂÎËÌ Ë ÌÂ„Ó‚ÓÚÓ ÔËÎÓÊÂÌËÂ ÔË ÎÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ Ï‡Î‡Ëˇ Ë ÚÂÒÍ‡,
Í‡ÍÚÓ Ë ËÁÔÓÎÁ‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ Í‡ÚÓ ‡ÌÚËÔ‡‡ÁËÚÌÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó.

¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ ‰‡‚‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ Ì‡ —«Œ ÔÂÁ Ï‡È 2020 „Ó‰ËÌ‡ ‰‡ ÔÂÔÓ˙˜‡ Á‡
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌË ·ËÎÍ‡Ú‡ Artemisia annua Ë ‰‡ Ò˜ËÚ‡, ˜Â Úˇ ˘Â ·˙‰Â
ÂÙÂÍÚË‚Ì‡.

¡ËÎÍ‡Ú‡ Lonicera japonica Â Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡È-ÒÚ‡ËÚÂ ÏÂ‰ËˆËÌÒÍË ·ËÎÍË, ÔÓÁÌ‡Ú‡  ÓÚ
‚ÂÍÓ‚Â, Í‡ÚÓ Ú‡‰ËˆËÓÌÌÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó ÔË ÔÓÒÚÛ‰ÌË Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌËˇ, Ì‡ÒÚËÌÍ‡ Ë „ËÔ.
¿ ÌÂÈÌËÚÂ Ûı‡ÌÌË ˆ‚ÂÚÓ‚Â ÒÂ ËÁÔÓÎÁ‚‡Ú ‚ Ô‡Ù˛ÏÂËÈÌ‡Ú‡ ËÌ‰ÛÒÚËˇ.

ÕÂÒÎÛ˜‡ÈÌÓ Ì‡Ë˜‡Ú Lonicera japonica ì‚ËÛÒÓÎÓ„Ë˜ÂÌ ÔÂÌËˆËÎËÌî. ¬Ò˙˘ÌÓÒÚ
ÚÓ‚‡ Â Ô˙‚‡Ú‡ ‰ÂÏÓÌÒÚ‡ˆËˇ, ˜Â ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ ÏÓÊÂ ‰ËÂÍÚÌÓ ‰‡ Ú‡„ÂÚË‡
‚ËÛÒ. –‡ÒÚÂÌËÂÚÓ Lonicera japonica, Ë ‚ ˜‡ÒÚÌÓÒÚ MIR2911, ÌÂ Ò‡ÏÓ Â Ô˙‚ËˇÚ
‡ÍÚË‚ÂÌ ÍÓÏÔÓÌÂÌÚ, ÍÓÈÚÓ ‰ËÂÍÚÌÓ Â Ì‡ÒÓ˜ÂÌ Í˙Ï ‡ÁÎË˜ÌË IAV, ÌÓ Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ ÏÓÊÂ
‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚Îˇ‚‡ ÌÓ‚ ÚËÔ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓÈÚÓ ÂÙÂÍÚË‚ÌÓ Ë ‰ËÂÍÚÌÓ ÔÓÚËÒÍ‡
‚ËÛÒÌ‡ ËÌÙÂÍˆËˇ.

¡ËÎÍ‡Ú‡ Lonicera japonica Â ÔÓÁÌ‡Ú‡ ÓÚ ‚ÂÍÓ‚Â Í‡ÚÓ Ú‡‰ËˆËÓÌÌÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó ÔË
ÔÓÒÚÛ‰ÌË Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌËˇ Ë Ì‡ÒÚËÌÍ‡. œÓÁËÚË‚ÌËÚÂ Ò‚ÓÈÒÚ‚‡ Ì‡ ·ËÎÍ‡Ú‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ˇ-
‚‡Ú Ì‡È-‰Ó·Â ÔË ÛÔÓÚÂ·‡Ú‡ Ì‡ ÂÍÒÚ‡ÍÚ ÓÚ ˆ‚ÂÚ‡ Ì‡ ‡ÒÚÂÌËÂÚÓ. ViruFor Ò˙‰˙Ê‡
ËÏÂÌÌÓ Ú‡Í˙‚ ÂÍÒÚ‡ÍÚ (Lonicera japonica flos - 8:1). œÓÛ˜‚‡ÌÂ ‰ÓÍ‡Á‚‡ ‰Ó·‡Ú‡
ÛÒ‚ÓˇÂÏÓÒÚ Ì‡ ‡ÒÚËÚÂÎÌ‡ ÃIR2911 ÓÚ Lonicera japonica, Í‡ÚÓ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂÚÓ ÔÓÒÎÂ-
‰ˇ‚‡ ÔÂÏËÌ‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ MIR2911 ÔÂÁ ÎË„‡‚Ëˆ‡Ú‡ Ì‡ ÒÚÓÏ‡¯ÌÓ-˜Â‚ÌËˇ Ú‡ÍÚ,
ÓÚÍ˙‰ÂÚÓ ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÔÂÌ‡Òˇ ‚ Í˙‚ÌËˇ ÔÓÚÓÍ Ë ‚ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚ËÂ ‚ ·ÂÎËÚÂ ‰Ó·Ó‚Â.

ƒÊËÌ‰ÊËÙËÎ˙Ú  Zingiber officinale ËÏ‡ ÏÌÓ„Ó ‰˙Î„‡ ËÒÚÓËˇ ‚ Ú‡‰ËˆËÓÌÌ‡Ú‡
ÏÂ‰ËˆËÌ‡ Í‡ÚÓ ÒÂ‰ÒÚ‚Ó ÔÓÚË‚ „‡‰ÂÌÂ, ‚˙ÁÔ‡ÎÂÌËˇ Ë Á‡ ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ Í˙‚ÓÓ·-
‡˘ÂÌËÂÚÓ. »ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇ ‰ÓÍ‡Á‚‡Ú, ˜Â ‰ÊËÌ‰ÊËÙËÎ˙Ú ÂÙÂÍÚË‚ÌÓ ·ÎÓÍË‡ ÔËÎÂÔ-
‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Ò‡ÏËˇ ‚ËÛÒ Í˙Ï ÎË„‡‚Ëˆ‡Ú‡, Í‡ÚÓ ËÌıË·Ë‡ Ó·‡ÁÛ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ËÛÒÌ‡
ÔÎ‡Í‡ ÔÓ ÂÒÔË‡ÚÓÌËˇ Ú‡ÍÚ Ë ‚˙ÁÔÂÔˇÚÒÚ‚‡ Ì‡ıÎÛ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚ËÛÒ‡ ÔÓ-‰˙Î·ÓÍÓ
ÔÓ ‰Ëı‡ÚÂÎÌËÚÂ Ô˙ÚË˘‡. ƒÊËÌ‰ÊËÙËÎ˙Ú ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÓÚÔÛÒÍ‡ Ë ÂÎ‡ÍÒË‡ „Î‡‰Í‡Ú‡
ÏÛÒÍÛÎ‡ÚÛ‡ Ì‡ ‰Ëı‡ÚÂÎÌËÚÂ Ô˙ÚË˘‡ Ë Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ ÒÔ‡ÁÏËÚÂ. œË ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂ Ò
ÏË¯ÍË Ò  ‡ÎÂ„Ë˜Ì‡ ‡ÒÚÏ‡ ÔËÂÏ˙Ú Ì‡ ÂÍÒÚ‡ÍÚ ÓÚ ‰ÊËÌ‰ÊËÙËÎ Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ ‡ÎÂ-
„Ë˜ÌÓÚÓ ‚˙ÁÔ‡ÎÂÌËÂ Ë ÍÓÌÚÓÎË‡ ÔÓ‚˙ÁÔ‡ÎËÚÂÎÌËÚÂ ˆËÚÓÍËÌË Ë ÔÂÍÓÏÂÌËˇ
ËÏÛÌÂÌ ÓÚ„Ó‚Ó.

ViruFor Â ÒÔÂˆË‡ÎÌ‡ ÙÓÏÛÎ‡ ÓÚ Artemisia annua, Lonicera japonica Ë Zingiber
officinale, ÍÓˇÚÓ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‰ÓÔËÌ‡Òˇ Á‡ ÌÓÏ‡ÎÂÌ ËÏÛÌÂÌ ÓÚ„Ó‚Ó, ÌÓ Ë ÍÓÌÍÂÚÌÓ
Á‡‰ÂÈÒÚ‚‡ ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ Ó„‡ÌËÁÏ‡. ¬ÒÂÍË ÂÍÒÚ‡ÍÚ ‚˙‚ ViruFor Â ÒÔÂˆË-
‡ÎÌÓ ÒÂÎÂÍÚË‡Ì ÔÓ Ô‡‡ÏÂÚË, ÍÓËÚÓ Ò‡ Ì‡È-‰Ó·Â Ó·ÓÒÌÓ‚‡ÌË ‚ ÍÎËÌË˜ÌË ÔÓÛ˜-
‚‡ÌËˇ. ViruFor ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÛÒÔÓÂ‰ÌÓ Ò ‡ÌÚË·ËÓÚË˜ÌÓ ÎÂ˜ÂÌËÂ.

ViruFor  ËÏÛÌÌ‡ Á‡˘ËÚ‡!
ÃÓÊÂ ‰‡ Á‡ÍÛÔËÚÂ ÓÚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc.

1/8-финали, реванши:
Байерн М - Лацио 2:1

(6:2 общ резултат) 1:0 Ле-
вандовски (33-д) 2:0 Чупо-
Мотинг (73) 2:1 Пароло (82); Челси -
Атлетико М 2:0 (3:0) 1:0 Зиеш (34)
2:0 Емерсон (90+4). 1/4-финалисти-
те: Байерн, Челси, Реал М, Ман Сити,
Ливърпул, ПСЖ, Порто и Борусия Д.

Жребият е днес в Нион.

РЕЗУЛТАТИ

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО БТВ ЕКШЪН
13.00 Жребий в ШЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
15.00 Литекс - Локо Сф
17.30 Етър - Ботев Пд
ПО БНТ 3
СНОУБОРД
14.30 СК в Бертехсгаден

УТРЕ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
12.30 Монтана - Черно море
15.00 Арда - Локо Пд
17.30 Царско село - Лудогорец
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
19.30 Евертън - Ман Сити
ПО МАКС СПОРТ 3
16.00 Кротоне - Болоня

В НЕДЕЛЯ
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
12.00 ЦСКА 1948 - Ботев Вр
14.15 Берое - ЦСКА-Сф
16.30 Левски - Славия
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
19.00 Лестър - Ман Юнайтед
ПО НОВА СПОРТ
17.00 Уест Хем - Арсенал
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
5.00 Турнир в Акапулко (финал)

Славиша Стоянович остава трень-
ор на Левски. Словенецът подаде ос-
тавка след загубата от Славия с 1:2 за
купата, но шефовете не я приеха. Те
смятат, че сега не е време за смяна.
“Ръководството на клуба категорич-
но застава зад Стоянович, който
продължава да е треньор на първия
отбор. Въпреки трудните времена за
нашия клуб, специалистът и неговият
щаб изпълняват отговорно своята все-
кидневна работа, ползвайки се с
пълното доверие и подкрепа от стра-
на на клуба”, съобщиха от “Герена”.

Още след мача в “Овча купел” ра-

СНИМКА БГНЕС

Камерунецът Ерик Максим Чупо-Мотинг (73)
се радва на гола си за Байерн
при успеха над Лацио с 2:1

Григор Димитров (№16 в
света) се класира за 1/4-фина-
лите на АТП 500 турнира в
Акапулко. Във II кръг най-доб-
рият ни тенисист разби Мио-
мир Кецманович (Сърб, №46) с
6:4, 6:2 за 87 минути.

За място на 1/2-финал Гри-
шо излезе рано тази сутрин
срещу 19-годишния Лоренцо

Левски остави Славиша
Стоянович подаде оставка след загубата от Славия

зочарованият Стоянович се е сбогувал
с футболистите. “Знам какво трябва
да направя. Вие се концентрирайте
върху следващия мач”, обявил Слави-
ша. Той обаче ще изведе тима в недел-
ния двубой с “белите” за първенство-
то. Досега Стоянович води “сините” в
12 мача, в които записа по 4 победи,
равенства и загуби, а общата голова
разлика е 16:13.

На стадиона в кв. “Овча купел” за
“белите” точни бяха Питър Макри-
лос (77) и Калоян Кръстев (89), а за
“сините” се разписа младият Мартин
Петков (86).

Най-старият столичен тим про-
дължи да доминира над Левски на
своя стадион в турнира. Над 70 го-
дини “сините” нямат победа там и за
десети пореден път “белите” ги ели-
минират в турнира за националния
трофей.

“Имахме надежда да направим
нещо, но не стана. Имахме много про-
блеми в последните дни, но това е
футболът. Ще говорим с отбора и
дано нещата да се подобрят. С подоб-
на игра не можем да мислим за по-
високо място в класирането. Чакат ни
трудни дни”, призна Стоянович.

Гришо на 1/4-финал в Акапулко
Музети (Ит, №120) който
обърна Франсис Тиафо (САЩ,
№56) с 2:6, 6:3, 7:6 (1), а на
старта елиминира и световния
№9 Диего Шварцман (Арж).

На двойки Гришо и Томи
Пол (САЩ) загубиха от поста-
вените под №4 Раджийв Рам
(САЩ) и Джо Солсбъри (Вбр) с
4:6, 6:3, 8-10 в дългия тайбрек.


